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Susanne Dufvenberg (S)
Andreas Löwenhöök (M)
Pär Sehlstedt (SD), ersättare för Linda Strandberg (SD)
Kenneth Andersson (S) §§ 97-124, §§ 126-136
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Carina Sundbom (C)
Anders Hettinger (KD)
Jeanette Berggren (S), ersättare för Anna Vestermark (S)
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Magnus Eriksson (S)
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Håkan Nilsson (S)
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Britt-Louise Eriksson (S)
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Sofia Jonsson
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ÄRENDELISTA

§ 97 Sammanträdets öppnande

§ 98 Upprop

§ 99 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

§ 100 Fastställande av föredragningslista 2024

§ 101 Anmälan av motioner 2024

§ 102 Anmälan av interpellationer 2024

§ 103 Anmälan av frågor 2024

§ 104 Interpellation nr 14-2024 från Ewa-May Karlsson (C). Vad hände med de vårdnära 
tjänsterna?

§ 105 Interpellation nr 15-2024 från Nicklas Sandström (M). Vilka åtgärder pågår för att 
fortsätta att säkerhetsställa NUS status som universitetssjukhus?

§ 106 Interpellation nr 16-2024 från Carina Sundbom (C). Hårdare lönekrav för 
arbetskraftsinvandrare

§ 107 Interpellation nr 17-2024 från Anna Ackemo (M). Kommer BB Lycksele vara öppet i 
sommar?

§ 108 Motion nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Ratificera den uppdaterade 
europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män

§ 109 Motion nr 5-2024 från Petter Nilsson (SD). Sluta finansiera hijab

§ 110 Region Västerbottens tertialrapport per april 2024

§ 111 Fullmäktigeberedningarnas arbete delår 1

§ 112 Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2025

§ 113 Regionstyrelsens generella uppsikt av hel- och delägda bolag 2023

§ 114 Förstärkt uppsikt av regionens bolag verksamhetsåret 2023

§ 115 Norrtåg 2040 - en tågvision

§ 116 Borgensåtagande Reginafordon 9035

§ 117 Borgensåtagande refinansiering av Reginafordon 9062

§ 118 Regelverk och tillämpningsansvisningar för sjukresor

§ 119 Budgetram för 2025 för kommunalförbundet Skandionkliniken

§ 120 Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet Skandionkliniken

§ 121 Årsredovisning och beslut om ansvarsfrihet 2023 för kommunalförbundet Avancerad 
Strålbehandling

§ 122 Årsredovisning 2023 och beslut om ansvarsfrihet för Norra Sjukvårdsregionförbundet
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§ 123
Årsredovisning samt beslut om ansvarsfrihet 2023 för kommunalförbundet Svensk 
Luftambulans

§ 124 Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Södra Lappland 2023

§ 125 Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö 2023

§ 126 Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Umeåregionen 2023

§ 127 Motion nr 19-2023 från Nicklas Sandström (M). Minska regionens behov av lokaler

§ 128 Motion nr 8-2023 från Hans-Inge Smetana mfl (KD). Införande av barnskyddsteam

§ 129 Motion nr 30-2023 från Hans-Inge Smetana (KD). Inför DIS (Dynamiskt 
inköpssystem)

§ 130 Valärenden 2024

§ 131 Handlingar för kännedom

§ 132 Fråga nr 12-2024 från Jörgen Forsgren (L). Sjuktransportverksamhet

§ 133 Interpellation nr 18-2024 från Hans-Inge Smetana (KD). Vad blev det av 11 punkts-
programmet?

§ 134 Interpellation nr 19-2024 från Hans-Inge Smetana (KD). Vad blev det av regeringens 
satsning på föräldrautbildning?

§ 135 Interpellation nr 20-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Hur ligger det till med 
barnläkare i Lycksele?

§ 136 Interpellation nr 21-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Hur rustad är Region 
Västerbotten vid ett krisläge av ofred?
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§ 97 Sammanträdets öppnande

Sammanfattning

Ordförande Harriet Hedlund (S) förklarar sammanträdet öppnat.
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§ 98 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 99 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

Sammanfattning

Fullmäktige ska utse två justerare, som tillsammans med ordföranden justerar 
sammanträdets protokoll. 

Förslag till beslut

Petter Nilsson (SD) föreslår att Lars Forsgren (SD) utses till justerare.

Hans Inge-Smetana (KD) föreslår att Anders Hettinger (KD) utses till justerare.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan utse justerare enligt förslag och finner 
att fullmäktige bifaller detsamma.

Beslut

Lars Forsgren (SD) och Anders Hettinger (KD) utses att tillsammans med ordföranden 
justera protokollet. Justering sker digitalt senast fredagen 28 juni kl  13.00.
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§ 100 Fastställande av föredragningslista 2024
RS 62-2024

Sammanfattning

Förslag till föredragningslista har upprättats.

Förslag till beslut

Föredragningslistan fastställs.

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande informerar om att revisionen har meddelat förhinder till dagens sammanträde 
och att punkt 9, "Revisorernas information till fullmäktige" därmed utgår.

Ordförande föreslår vidare att punkt 30 "Motion 2-2024" och punkt 31 "Motion nr 5-2024" 
flyttas till punkt 11 och 12, vilket fullmäktige också godkänner.

Beslut

Föredragningslistan fastställs med följande ändringar;

 punkt 9 "Revisorernas information till fullmäktige" utgår.
 punkt 30 "Motion 2-2024" och punkt 31 "Motion nr 5-2024" flyttas till punkt 11 och 

12.
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§ 101 Anmälan av motioner 2024
RS 63-2024

Sammanfattning

Inga motioner har inkommit till dagens sammanträde.  
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§ 102 Anmälan av interpellationer 2024
RS 64-2024

Sammanfattning

Inkomna interpellationer

Interpellation nr 22-2024 från Nicklas Sandström (M) till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson. Hur påverkar vårdplatsbrist och överbeläggningar 
patientsäkerhet och vårdköer? 
RS 946:1-2024

Interpellation nr 23-2024 från Maria Kristoffersson (C) till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson. Är egenregi-principen viktigare än tryggheten för 
kvinnorna i inlandet?
RS 1030:1-2024

Interpellation nr 24-2024 från Carina Sundbom (C) till Regionstyrelsens 
ordförande. Förmånscykel till regionens anställda
RS 1099:1-2024

Interpellation nr 25-2024 från Per Sandström (M) till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Hur avser de rödgröna att rädda tandvården och tandläkarhögskolan?
RS 1171:1-2024

Interpellation nr 26-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD) till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Uppfyller Västerbotten Barnhälsovårdens riktlinjer?
RS 1177:1-2024

Interpellation nr 27-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD) till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. BB, likvärdig vård i länet?
RS 1178:1-2024

Beslut

Interpellationerna nr 22-27 2024 får ställas. 
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§ 103 Anmälan av frågor 2024
RS 65-2024

Sammanfattning

Inkommen fråga

Fråga nr 12-2024 från Jörgen Forsgren (L). Sjuktransportverksamhet
Dnr: 1278-2024

Beslut

Fråga nr 12-2024 får ställas.

11 (70)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 104 Interpellation nr 14-2024 från Ewa-May Karlsson (C). Vad hände med 
de vårdnära tjänsterna?
RS 683-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Ewa-May Karlsson(C) får ställa en
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Vårdnära service skulle införas för att minska arbetsbelastningen på vårdpersonalen 
med vårdkompetens. När bristen på sjuksköterskor och undersköterskor är stor, är det 
viktigt att de sjuk- och undersköterskor som är på plats använder sin kompetens till rätt 
arbetsuppgifter.

På regionens hemsida beskrivs att Region Västerbotten arbetar med att ta fram 
konceptet vårdnära service, en uppgift som inte uppdaterats sedan 2018, trots att 
beslutet skulle fattas under detta år.

Servicepersonalen som ska arbeta med vårdnära service skulle kunna städa avdelningar, 
slutstäda sängar när patienten går hem eller byter avdelning, ställa i ordning måltider och 
tillsammans med vårdpersonalen ansvara för förrådsbeställningar. Andra arbetsuppgifter 
kan vara att transportera laboratorieprover, fylla på förbrukningsvaror och ägna sig åt 
intern patienttransport. Kort och gott skulle servicepersonalen möjliggöra att 
sjuksköterskor och undersköterskor får mer tid till faktiskt vård samt att den upplevda 
bristen på dessa yrkesgrupper skulle kunna minska.

Vårdnära service är en funktion som är efterfrågad på sjukhusen och i det 
personalansträngda läge vi befinner oss i borde vara ett avgörande skäl för att komma i 
gång med konceptet omgående.

Mina frågor till Anna-Lena Danielsson är därför;

 - Vad är orsakerna till att införandet av vårdnära tjänster dröjt?

- När kan vi förvänta oss att de vårdnära tjänsterna är i drift på samtliga tre sjukhus i 
länet?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"2016 framställde Hälso- och sjukvårdsnämnden i Region Västerbotten önskemål om att 
utarbeta förslag till nya sätt att organisera vårdarbetet på länets vårdavdelningar med 
målet att nyttja all personal utifrån rätt kompetens på rätt plats (RAK). En centralt 
organiserad process startade med uppdrag att arbeta fram förslag till hur 
servicemedarbetare på ett effektivt sätt kunde överta lämpliga uppgifter på 
vårdavdelningarna i regionen.

Flera initiativ har tagits fram under åren som varit, bland annat under pandemin och 
under sommarmånaderna, både inom avdelningar och akutmottagningar, vilket har varit 
mycket uppskattat och har gjort stor skillnad.
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Idag tillämpar verksamheter i Region Västerbotten olika lösningar och frågan om hur 
”vårdnära tjänster” ska organiseras och införas i regionen aktualiserades återigen. 
Verksamhetsområde Digitalisering och Service (DoS) fick därför våren 2023 i uppdrag av 
regiondirektören att ta fram ett förslag till koncept där serviceorganisationen 
tillhandahåller dessa tjänster.

Under sommaren 2023 implementerades steg 1 som innebar att ett begränsat 
tjänsteerbjudande tillhandahölls till slutenvårdsavdelningar och senare även mottagningar 
och kliniker till självkostnadspris. Tjänsteerbjudandet innehöll främst patientnära 
lokalvård. Rollen som introducerades kallas för VNT-resurs. På Nus anställdes även fem 
patientstödjare som arbetar alla dagar i veckan men endast kvällar och nätter.

Vårdnära tjänster handlar i sak om hur vi kan förändra sjukvårdsorganisationen så att de 
olika rollernas kompetenser tas till vara optimalt. Syftet med vårdnära tjänster är att skapa 
mer tid för vård och öka återhämtning för vårdpersonalen genom att etablera 
servicetjänster som avlastar vården med de uppgifter där man inte behöver någon 
medicinsk vårdutbildning. I tider med personalbrist och svårigheter att rekrytera 
vårdpersonal är detta mer angeläget än tidigare.

En projektplan för implementering av utvecklad tjänstekatalog samt process för förändring 
av arbetssätt presenterades för den centrala ledningsgruppen i februari 2024. Därefter 
behandlades frågan i Hälso- och sjukvårdens ledningsgrupp som fattade två beslut om 
projektet:

1. På kort sikt inför och under sommaren ska utbudet till verksamheten utifrån 
kostnadsskäl behandlas restriktivt. Det innebär konkret att det tjänsteutbud och den 
tjänstekatalog som arbetats fram erbjuds åtminstone till hösten 2024.

2. På längre sikt ska projektet fortgå enligt plan, med fokus på 
verksamhetsutveckling. Rätt kompetens på rätt plats skapar bra kvalitet i verksamheten. 
När verksamheterna utvecklas behöver yrkesrollerna hänga med. Genom att organisera 
arbetet annorlunda kan både personal och verksamhet utvecklas, och resurser användas 
effektivt. Verksamheterna måste optimera bemanningen utifrån ”Vem får göra vad i 
vården” och om behov finns se över möjligheten att införa nya yrkeskategorier i vården. I 
dessa processer ska VNT-projektet vara ett stöd. Efter tolv månader görs en utvärdering 
med fokus på effekt.

Så svaret på frågan som interpellanten ställer är att de vårdnära tjänsterna finns och 
erbjuds via serviceorganisationen i Region Västerbotten. Det finns utöver det VNT-
resurser anställda i vårdverksamheten.

Informationen på regionens externa webb är dessvärre inte uppdaterad, vilket kommer 
åtgärdas omgående."

Sedan, Ewa-May Karlsson (C), Peter Olofsson (S), Birgitta Burström (L), Maria Lundqvist 
Brömster (L), Eva Arvidsson (V) och Petter Nilsson (SD), yttrat sig, förklaras 
interpellationsdebatten avslutad.
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§ 105 Interpellation nr 15-2024 från Nicklas Sandström (M). Vilka åtgärder 
pågår för att fortsätta att säkerhetsställa NUS status som 
universitetssjukhus?
RS 719-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"I årsredovisningen för hälso- och sjukvårdsnämnden framkommer det att ”ingen av 
Region Västerbottens universitetssjukvårdsenheter (USVE) uppfyller samtliga krav för 
universitetssjukvård enligt Socialstyrelsen krav Om inte Regionens USVE når 100% 
måluppfyllelse tills augusti 2024 riskerar Norrlands Universitetssjukhus att förlora sin 
status som universitetssjukhus, vilket skulle vara förödande för läkarutbildningen vid 
Umeå universitet och för den högspecialiserade vården i Norra sjukvårdsregionen.” 
Därefter framkommer att FoUI-staben påbörjat ett arbete för att motverka att så sker 
genom en handlingsplan.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens ordförande 
Peter Olofsson (S);

1. Tar du allvarligt på risken att NUS skulle tappa statusen som universitetssjukhus?

2. På vilket sätt jobbar hela regionens förvaltningar och organisation med att 
säkerhetsställa att NUS även i fortsättningen behåller statusen som universitetssjukhus?

3. På vilket sätt involveras den politiska ledningen i denna process för att genomföra 
handlingsplanen så att samtliga USVE enheter når en 100 procentig måluppfyllelse?"

Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat interpellationen för 
besvarande till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S). 
Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Vikten av universitetssjukvården är stor, inte bara för Västerbotten utan för hela norra 
Sverige. Norrlands universitetssjukhus har även stor betydelse för både Umeå universitet 
och för den regionala utvecklingen. Det är därmed av högsta prioritet att Norrlands 
universitetssjukhus status som universitetssjukhus kan säkerställas.

Vid senaste utvärderingen av universitetssjukvården 2018-2021 gjord av Socialstyrelsen 
framkom att samtliga verksamheter med Universitetssjukvårdsstatus vid NUS har något 
eller några minimikrav som ej uppfylls. Utifrån detta tillsattes 2022 en strateg för 
universitetssjukvården som tillsammans med FoUI-direktör ansvarar för att ta fram en 
handlingsplan för att säkerställa att vi på kort och på lång sikt kan jobba med att bibehålla 
och stärka uppdraget.

Denna handlingsplan innebär arbete inom flera områden avseende förutsättningar för 
universitetssjukvården exempelvis:
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· Förutsättningar för högspecialiserad vård (sjukvårdsregional och nationell)

· Satsningar för att stärka akademiska miljöer

· Stärka ledning i styrning av universitetssjukvården

· Tydliggöra processer som möjliggör strategiska investeringar

· Ekonomisk långsiktighet och hållbarhet i finansiering av universitetssjukvården

· Stärkt stöd och samarbete för att främja den verksamhetsnära forskningen

Under 2023 togs en handlingsplan fram som ligger till grund för en strategi för 
universitetssjukvården som tas fram under våren 2024. I Hälso- och sjukvårdsnämndens 
nämndplan för 2024 ingår även att berörda verksamheter ska säkerställa att 
minimikraven uppfylls till 31 augusti 2024. Verksamheterna har stöd från staberna i 
arbetet med uppdraget."

Sedan, Nicklas Sandström (M), Anna-Lena Danielsson (S), Åsa Hörnsten (M), Håkan 
Andersson (C), Eva Arvidsson (V) och Jonas Karlberg (V) yttrat sig, förklaras 
interpellationsdebatten avslutad.
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§ 106 Interpellation nr 16-2024 från Carina Sundbom (C). Hårdare lönekrav 
för arbetskraftsinvandrare
RS 728-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Carina Sundbom(C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Sverige och Västerbotten är i stort behov av fler arbetande personer inom det offentliga 
och inom det privata näringslivet. Kompetensbristen ligger som en våt filt över samhället 
och hämmar tillväxten och hotar välfärden. Svenskt Näringsliv menar att 
kompetensbristen är alarmerande. Sveriges Kommuner och Regioner beskriver den som 
en tickande bomb.

Regeringen och Tidöpartiernas beslut att skärpa försörjningskravet för 
arbetskraftsinvandrare utanför EU kommer göra det ännu svårare för företag, kommuner 
och regioner att finna och anställa medarbetare. Detta hindrar företag från att växa i den 
takt de önskar och det sätter ytterligare press på redan hårt ansatta verksamheter inom 
det offentliga.  Det är även märkligt att regeringen tar beslut om lönenivåer, när vi i 
Sverige har en väldigt stark tradition av att arbetsmarknadens parter sköter detta helt 
själva.

De nya reglerna som började gälla den 1 november 2023 kräver att personer tjänar minst 
27 360 kronor i månaden för att få stanna i Sverige. Konsekvenserna är att människor 
som sedan en längre tid bott i Sverige, talar svenska och har anställning blir av med sina 
jobb och tvingas till en oviss framtid utanför Sverige. Tidöpartierna planerar dessutom att 
höja lönekravet till 34 200 kr från 1 juni 2025.

Dessa höga krav på lönen för arbetskraftsinvandrare blir en hämsko för 
kompetensförsörjningen, både för Region Västerbottens verksamheter som för det privata 
näringslivet. Eftersom behovet av arbetskraft är större än nuvarande antal arbetsför 
befolkning behövs arbetskraft som kommer till Sverige och Västerbotten från hela 
världen. Men med ett alltför högt lönekrav försvåras rekrytering och arbetsmarknadens 
utmaningar kommer att öka rejält.

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson:

1. Hur många personer har berörts av lönekravet 27 360 kr i Region Västerbottens 
verksamheter?

2. Finns det någon uppskattning om hur många personer som har berörts i det 
privata näringslivet och i de gröna näringarna i Västerbotten?

3. Hur många av Region Västerbottens egna medarbetare kommer att beröras av 
ett lönekrav på 34 200 kr?

4. Finns det någon uppskattning om hur många personer som kommer att beröras 
av ett lönekrav på 34 200 kr i det privata näringslivet och i de gröna näringarna i 
Västerbotten?"
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Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Hur många personer har berörts av lönekravet 27 360 kr i Region Västerbottens 
verksamheter?

Svar: Den information som är insamlad för hela regionen visar på att det är 15 personer 
som ligger under lönekravet 27 360 inom Region Västerbotten. Då detta inte är något 
som vi som arbetsgivare samlar in övergripande kan det eventuellt finnas fler.

Finns det någon uppskattning om hur många personer som har berörts i det privata 
näringslivet och i de gröna näringarna i Västerbotten?

Svar: Det är inte möjligt att utifrån bearbetade data och befintliga analyser ge ett 
tillförlitligt svar på frågan. Totalt i Sverige beviljades 44 361 arbetstillstånd för 
arbetstagare under 2023. Merparten av dessa arbetar i det privata näringslivet och 
ungefär en tredjedel finns i yrken som kräver en lägre formell utbildningsnivå och i gröna 
näringar. I dessa data finns ingen regional fördelning eller nedbrytning, men vi har goda 
skäl att anta att en stor del av de nyanlända invandrare som bosatt sig i Västerbotten som 
en direkt följd av de extraordinära investeringarna, återfinns i branscher där befintliga 
lönelägen är lägre än lönegolvet.

Hur många av Region Västerbottens egna medarbetare kommer att beröras av ett 
lönekrav på 34 420 kr?

Svar: Vi har inte samlat in den informationen, däremot har vi i vårt svar på ”Betänkande 
av Utredningen om en behovsprövad arbetskraftsinvandring (SOU 2024:15) ”angett att vi 
ser risk för svårigheter i rekrytering och att behålla personal då nivån som föreslås är i de 
flesta fall väsentligen högre än lägsta nivån som regleras i vissa centrala kollektivavtal 
och även högre än lägsta lönenivå för många yrken där högskoleutbildad personal 
anställs inom hälso- och sjukvård.

Finns det någon uppskattning om hur många personer som kommer beröras av ett 
lönekrav på 34 200 kr i det privata näringslivet och i de gröna näringarna i Västerbotten?

Svar: Föreslagen höjning av nytt lönegolv motsvarande medianlönen på 
arbetsmarknaden till 34 200 kr omfattar även arbetskraftsinvandrare som redan är i 
Sverige och vill förlänga sitt arbetstillstånd. I rapporten ”Politiskt lönegolv till hög kostnad” 
(Svenskt Näringsliv 2023) bedömdes att ungefär hälften av alla arbetskraftsinvandrare till 
Sverige skulle påverkas av ett lönegolv motsvarande medianlönen. Den analysen bygger 
på riket som prognos och på det naturliga behov av kompetensförsörjning som inte 
inräknar extraordinära investeringar som påtagligt ger effekter för just norra Sverige.

Västerbotten är Sveriges snabbast växande region sett till både människor och jobb. 
Redan idag är kompetensförsörjningen det enskilt största tillväxthindret för företag i länet. 
Lägg där till att Västerbotten har lägst arbetslöshet i hela landet, vilket innebär att vi i 
mycket hög utsträckning behöver ett påtagligt nettoinflöde av arbetskraft från andra delar 
av Sverige, EU och övriga världen. De pågående extraordinära investeringarna i norra 
Sverige skapar sysselsättning i högre grad än riket, i yrken inom byggverksamhet, 
tillverkning, transport och serviceyrken.
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För ett drygt år sedan sammanställde regionen en prognos för arbetsmarknadens behov 
av nyrekryteringar, inkluderande förväntade effekter på sysselsättning och befolkning till 
följd av de större investeringar som är kända idag. Där framkommer att till 2027 beräknas 
ungefär 20 000 personer på Västerbottens arbetsmarknad gå i pension. Utöver det 
väntas regionens arbetsmarknad växa med 7 700 personer. Detta ger ett totalt förväntat 
rekryteringsbehov, med hänsyn tagen till såväl arbetsmarknadens ”ordinarie tillväxt” som 
den extra tillväxt som kan förväntas i och med den planerade investeringarna på nästan 
29 000 personer.

Under 2023 ökade Västerbottens befolkning med 2 434 invånare, trots att länet uppvisar 
ett negativt födelsenetto.  Den allra största delen av de som flyttar till Västerbotten 
kommer från andra länder och vi konstaterar att de som flyttar till arbete vida överstiger 
de som flyttar för högre studier. Vi vet av kontakter med några av de företag som 
anställer många i Västerbotten att stora grupper av de inflyttade kommer från länder 
utanför EU/EES. För exempelvis Northvolt uppges den största delen av de nyanställda 
utländska medarbetarna komma från södra Asien.

Med stor sannolikhet kommer ökade lönegolv att ytterligare försvåra 
kompetensförsörjningen och därmed hämma tillväxt av både människor och jobb. 
Försvårande villkor för att hantera arbetsmarknadens behov av kompetens slår relativt 
sett hårdare för ett län med stora tillkommande behov, jämfört med län som ”bara” 
behöver hantera pensionsavgångar och ett naturligt tillskott av arbetstillfällen."

Sedan, Carina Sundbom (C), Peter Olofsson (S), Maria Kristoffersson (C), Petter Nilsson 
(SD), Eva Arvidsson (V), Ewa-May Karlsson (C), Ulf Björk (S), Jonas Karlberg (V), Emma 
Lindqvist (MP) och Andreas Löwenhöök (M), yttrat sig, förklaras interpellationsdebatten 
avslutad.
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§ 107 Interpellation nr 17-2024 från Anna Ackemo (M). Kommer BB 
Lycksele vara öppet i sommar?
RS 736-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Anna Ackemo (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen;

"Att BB Lycksele har öppnat upp är mycket glädjande. För att kunna hålla avdelningen 
öppen i dag har man bemanningspersonal och dessa har avtal över hela våren. Men hur 
ser situationen ut i sommar och till hösten? För att skapa trygghet i Södra Lappland över 
tid behövs ett tydligt och långsiktigt besked.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S);

1. Kommer BB Lycksele vara öppet i sommar?

2. Hur ser lösningen framåt ut för att säkerhetsställa barnläkarkompetensen vid BB i 
Lycksele?

3. Hur går arbetet med handlingsplanen för att säkerhetsställa en trygg 
förlossningsvård i hela länet?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Västerbottningarna ska ha en trygg och säker vård, och det ska finnas tre akutsjukhus 
med tre förlossningsmottagningar. Det är självklart för oss i den rödgröna 
regionmajoriteten. När beslutet togs, som gjorde att förlossningen i Lycksele kunde 
öppna, stod valet mellan att starta i egen regi eller att upphandla ett privat alternativ.

Efter grundliga dialoger med chef och personal som tydligt uttryckte att man såg det 
möjligt att öppna upp i egen regi, och att man var orolig för att tappa den fast anställda 
personalen om vi inte gjorde det, tog vi beslutet att göra så. Vi i majoriteten såg det vara 
den mest ansvarstagande och hållbara lösningen för Sveriges minsta BB.

Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna trodde inte på det utan 
röstade i stället för att hålla fast vid upphandlingsalternativet, en kortsiktig lösning som 
inte inberäknade den personal som vi hade anställda vid Kvinnokliniken i Lycksele. Det 
skulle även ha skjutit på öppnandet och blivit en dyrare lösning för medborgarna. Ska vi 
behålla BB i Lycksele i framtiden ser vi det som en förutsättning att personalstyrkan 
byggs robust.

Vi kommer troligen att behöva stänga förlossningen under sommar och jul ett antal år 
framöver. Utbildad personal ska hinna komma på plats, kompetensen ska byggas stark 
och för att våra anställda ska få den semester som de behöver och har rätt till. Hade vi 
tagit upphandlingsalternativet hade läget inför sommaren varit detsamma, ett privat bolag 
som baserade sin personalstyrka på hyrpersonal.

19 (70)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

I dag är det sex sjuksköterskor som utbildar sig till barnmorskor, vilka alla är kopplade till 
Lycksele BB. Vi satsar även på rekrytering och utbildning av specialistläkare.

Frågan om barnläkarkompetens vid BB i Lycksele ägs av Barn- och ungdomscentrum. 
Uppdraget för Barn- och ungdomscentrum i Region Västerbotten är inte förändrat. 
Bemanning för att genomföra BB-ronder med barnläkarkompetens finns säkrad 
motsvarande två ronder per vecka. Sjuka nyfödda barn hämtas vid behov av neonatala 
transportteamet enligt fastlagd rutin. Fram tills neonatalteamet från Umeå anlänt ansvarar 
annan basenhet för medicinskt omhändertagande av det nyfödda barnet.

Handlingsplanen för att säkerställa god bemanning är klar och redovisad till Hälso- och 
sjukvårdsnämnden. I handlingsplanen finns Lyckselemodellen som innefattar flera olika 
delar med exempelvis barnmorskeledd förlossning, vattenförlossning, kontinuitetsmodell 
alternativt utökat mödrahälsovårdsuppdrag med mera.

Lyckselemodellen är unik i landet. Den erbjuder en lugn och harmonisk förlossningsmiljö 
för födande föräldrar, där födande får mer tid med sin barnmorska och personalen känner 
att de har mer tid att ge. Barnmorskorna och undersköterskorna har fått utökade uppdrag 
och en betydligt lugnare miljö vilket gör att de inte behöver springa mellan förlossningar.

Vattenförlossningar främjar och underlättar värkarbetet under förlossning på ett naturligt 
sätt och minskar även risken för bristningar och lidande i framtiden. Vattnet har även en 
avslappnande effekt samt minskar behovet av annan smärtlindring. Tidigt i processen 
blev det viktigt att Lycksele sjukhus skulle prioriteras och vara först ut med att erbjuda 
vattenförlossningar i Västerbotten. Den inriktningen var alla överens om och nu är man i 
gång med vattenförlossningar i Lycksele enligt plan.

CFOG (Centrum för obstetrik och gynekologi) kommer fortsätta arbeta för att erbjuda alla 
kvinnor i Västerbotten samma typ av smärtlindring på alla tre sjukhus. Att rikta flödet kring 
smärtlindringsmetod vid förlossning till något specifikt sjukhus anser professionen inte är 
något som ska förespråkas och det var inte heller ursprungstanken. Det är jämlikt i linje 
med likvärdig vård att erbjuda alla kvinnor samma smärtlindringsmetoder utifrån 
medicinska indikationer och beprövad vetenskap.

Självklart förstår vi den oro som finns hos blivande föräldrar som bor i Södra Lappland. 
Den här sommarstängningen kommer att hanteras likvärdigt med tidigare stängningar där 
de födande föräldrarna är i fokus för en trygg och säker förlossning. Målet är en trygg och 
säker förlossningsvård och den bygger vi nu långsiktigt i Västerbotten."

Sedan, Anna Ackemo (M), Anna-Lena Danielsson (S), Maria Kristoffersson (C), Betty-Ann 
Nilsson (KD), Urban Lindström (S), Håkan Andersson (C), Hans Brettschneider (MP), 
Eva Arvidsson (V), Emma Lindqvist (MP), Ewa-May Karlsson (C), Anton Bergström Nord 
(M), Carina Sundbom (C), Andreas Löwenhöök (M), Petter Nilsson (SD), Maria Lundqvist 
Brömster (L) och Patricia Riselius (C), yttrat sig, förklaras interpellationsdebatten avslutad.
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§ 108 Motion nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Ratificera den 
uppdaterade europeiska deklarationen för jämställdhet mellan 
kvinnor och män
RS 350-2024

Sammanfattning

Maria Kristoffersson (C) lämnade in en motion med rubriken Ratificera den uppdaterade 
europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män vid regionfullmäktige 
den 20 februari 2024. Region Västerbotten har redan undertecknat den europeiska 
deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män under 2020. Under 2021-2023 har 
deklarationen uppdaterats. Motionären föreslår att ratificera den nya uppdaterade 
europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män. 

Ett svar har upprättats. Ett underlag för att ratificera den europeiska deklarationen för 
jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional nivå har skrivits fram och går 
upp för beslut i regionfullmäktige i juni 2024.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 

Motionen anses besvarad. 

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Maria Kristoffersson (C), Jonas Karlberg (V), Petter 
Nilsson (SD), Veronica Kerr (KD), Maria Lundqvist Brömster (L), Richard Carstedt (S), 
Lars Forsgren (SD), Carina Sundbom (C), Emma Lindqvist (MP), Nicklas Sandström (M), 
Urban Lindström (S), Eva Arvidsson (V) och Kenneth Andersson (S).

Maria Kristoffersson (C), med stöd av Jonas Karlberg (V), Veronica Kerr (KD), Maria 
Lundqvist Brömster (L), Richard Carstedt (S), Carina Sundbom (C), Emma Lindqvist 
(MP), Nicklas Sandström (M), Urban Lindström (S), Eva Arvidsson (V) och Kenneth 
Andersson (S), yrkar bifall till motionen.

Petter Nilsson (SD), med stöd av Lars Forsgren (SD), yrkar avslag till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer Jonas Karlbergs (V) förslag mot Petter Nilssons (SD) förslag och finner 
att fullmäktige beslutar enligt Jonas Karlberg (V) mfl.s förslag. 

Omröstning begärs. Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till Jonas Karlbergs förslag.

Nej-röst för bifall till Petter Nilssons förslag.
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Omröstningsresultat

Med 65 ja-röster och 5 nej-röster finner ordförande att fullmäktige beslutar enligt med 
Jonas Karlberg (V) m.fl.s förslag. Se bilaga 1 till protokollet.

Beslut

Motionen bifalls.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Ratificera den uppdaterade 
europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män

 Förvaltningens sakunderlag - Motion nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). 
Ratificera den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män

 Svar Motion nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Ratificera den europeiska 
deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor

 §139 RS Motion nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Ratificera den 
uppdaterade europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män
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§ 109 Motion nr 5-2024 från Petter Nilsson (SD). Sluta finansiera hijab
RS 662-2024

Sammanfattning

Petter Nilsson (SD) med flera lämnade in en motion med rubriken Sluta finansiera hijab 
till regionfullmäktige den 23-24 april 2024. Motionärerna skriver att hijab är ett 
religiöst plagg som står för hedersförtryck samt att det också finns ett ekonomiskt 
perspektiv då regionen befinner sig i ett tufft läge. Det föreslås därför att regionen inte ska 
erbjuda hijab. 

Ett svar har upprättats. En förutsättning för att vårdens organisation ska klara sitt uppdrag 
är att den respekterar såväl patienter som anställdas behov och förutsättningar. I det 
ingår att tillhandahålla funktionella arbetskläder utifrån de behov som finns.  

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Jonas Karlberg (V), Anton 
Bergström Nord (M), Jimmy Frohm (SD), Kjell Bäckman (V), Mariam Salem (MP), Håkan 
Nilsson (S), Jörgen Forsgren (L), Patricia Riselius (C), Emma Lindqvist (MP), Håkan 
Andersson (C), Hans-Inge Smetana (KD) och Per-Erik Lundmark (S).

Petter Nilsson (SD), med stöd av Anton Bergström Nord (M) och Jimmy Frohm 
(SD), yrkar bifall till motionen.

Jonas Karlberg (V), med stöd av Kjell Bäckman (V), Håkan Nilsson (S), Jörgen Forsgren 
(L), Patricia Riselius (C), Håkan Andersson (C) och Hans-Inge Smetana (KD), yrkar bifall 
till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs.

Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nej-röst för bifall till Petter Nilssons m.fl.s förslag. 
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Omröstningsresultat

Med 53 ja-röster, 16 nej-röster och 1 som avstår, finner ordförande att fullmäktige
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 2 till protokollet. 

Beslut

Motionen avslås.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna samt Anton 
Bergström Nord (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 5-2024 från Petter Nilsson (SD) Sluta finansiera hijab
 Förvaltningens sakunderlag motion nr 5-2024
 Svar motion nr 5-2024 Sluta finansiera hijab
 §140 RS Motion nr 5-2024 från Petter Nilsson (SD). Sluta finansiera hijab
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§ 110 Region Västerbottens tertialrapport per april 2024
RS 929-2024

Sammanfattning

Tertialrapport per april är regionstyrelsens första uppföljningsrapport till regionfullmäktige. 
I rapporten lämnas en redogörelse för väsentliga händelser och skeenden som haft 
påverkan på Region Västerbottens ansvarsområden och ekonomi under 
uppföljningsperioden. Region Västerbottens tertialrapport för perioden januari – april 2024 
har upprättats i enlighet med kommunallagen och de rekommendationer som rådet för 
kommunal redovisning ger.

Under rubriken God ekonomisk ställning lämnar regionstyrelsen en redogörelse om hur 
organisationen uppfyller de finansiella målen som fullmäktige har angett i regionplanen. 
Men gör ingen sammanvägd bedömning eftersom de verksamhetsmässiga målen inte 
följs upp vid detta rapporteringstillfälle. 

Under rubriken Väsentliga personalförhållanden lämnas en redogörelse av utmaningar 
och förutsättningar kopplade till bemanningsläget. 

I förvaltningsberättelsen ingår också en redovisning av regionens resultat och finansiella 
ställning. Periodens resultat är minus 324 miljoner kronor.

Under rubrik Driftredovisning redovisas nämndernas utfall i förhållande till den budget 
som regionfullmäktige fastställt för den löpande verksamheten. Den ska upprättas så att 
den tillgodoser fullmäktiges behov och ansvarsprövning av styrelser och nämnder. 
Regionstyrelsen och nämnderna redovisar tillsammans ett budgetunderskott på 400 
miljoner kronor för perioden.

Prognosticerat budgetunderskott för verksamhetens nettokostnader för regionen efter 
första tertialet är 732 miljoner kronor. Regionstyrelsen, Hälso- och sjukvårdsnämnden och 
Regionala utvecklingsnämnden gör alla bedömningen att de inte kommer att hålla sin 
budget 2024. 

Det pågår aktiviteter med bedömning om att viss effekt kommer under hösten 2024, men 
ytterligare åtgärder behöver vidtas för att komma till rätta med avvikelserna. 

I årsredovisning 2023 åberopade Region Västerbotten synnerliga skäl att inte återställa 
den del av det negativa balanskravsresultatet som kunde knytas till inflationens påverkan 
på pensionskostnaderna. Vid tertialrapporteringen görs en bedömning av 
balanskravsresultatet för helåret. Prognostiserat balanskravsresultat för 2024 är negativt 
med 1 231 miljoner kronor. Regionen har även ett negativt balanskravsresultat på 239 
miljoner kronor från 2023 att återställa senast 2026.

Styrelsen uppmärksammar fullmäktige om att det kommer krävas kraftfulla åtgärder och 
prioriteringar för att nå en ekonomi i balans.
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Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Region Västerbottens tertialrapport per april 2024 godkänns.

Med utgångspunkt i kommunallagen och god ekonomisk hushållning behöver 
regionstyrelsen, hälso- och sjukvårdsnämnden och regionala utvecklingsnämnden göra 
prioriteringar och genomföra omställningsarbetet.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M), Anna-Lena 
Danielsson (S), Richard Carstedt (S), Petter Nilsson (SD), Anders Hettinger (KD), Ewa-
May Karlsson (C), Kjell Bäckman (V), Hans-Inge Smetana (KD), Maria Lundqvist 
Brömster (L), Håkan Andersson (C), Eva Arvidsson (V), Betty-Ann Nilsson (KD) 
och Emma Lindqvist (MP).

Peter Olofsson (S), med stöd av Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Nicklas Sandström (M), med stöd av Anders Hettinger (KD), Ewa-May Karlsson (C) 
och Maria Lundqvist Brömster (L), yrkar;

Att godkänna upprättat förslag till delårsrapport per april 2024.

Att Regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna skyndsamt ta fram en 
budgetprocess som avspeglar verksamheternas uppdrag, budget, behov, horisontella 
samt vertikala prioriteringar som harmoniserar med beprövad erfarenhet och eventuella 
vårdprogram.

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att säkerställa att budgetunderlag håller 
en tillräcklig kvalitet. Det bör bland annat finnas dokumenterade riskanalyser som visar att 
förslag på budgetar och åtgärder är möjliga att genomföra.

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag säkerställa att verksamheterna blir 
delaktiga i beredningen av budgetar och arbetet med att föreslå prioriteringar.

Att Fullmäktige förtydligar att målsättningen med kostnadsreduktionen av administrativa 
tjänster inom regionen är minst (ytterligare) 100 anställda.

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att göra ett omtag med arbetet kring att 
nå en ekonomi i balans genom att fokus riktas på analys och åtgärd per förvaltning och 
vilka kostnadsposter som har stora budgetavvikelser.

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att arbeta fram, utöver de tidigare 
fullmäktigeuppdragen, ytterligare nödvändiga kostnadsreducerande åtgärder.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

Att Regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna arbeta fram 
processtöd så att verksamheten kan genomföra horisontella prioriteringar som leder fram 
till skäliga utbudsbegränsningar.

Att Hälso- och sjukvårdsnämnden får i uppdrag att skyndsamt stärka arbetet för att stärka 
universitetssjukvården inför hotet om att förlora statusen som ett universitetssjukhus. 

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om regionstyrelsens förslag till beslut kan bifallas, vilket 
fullmäktige godkänner. 

Därefter frågar ordförande om fullmäktige kan bifalla eller avslå Nicklas Sandströms m.fl.s 
tilläggsyrkanden och finner att fullmäktige avslår desamma. 

Beslut

Region Västerbottens tertialrapport per april 2024 godkänns.

Med utgångspunkt i kommunallagen och god ekonomisk hushållning behöver 
regionstyrelsen, hälso- och sjukvårdsnämnden och regionala utvecklingsnämnden göra 
prioriteringar och genomföra omställningsarbetet.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna 
och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 §88 RUN Regionala utvecklingsnämnden - delårsrapport per april 2024(515292) 
(0)_TMP

 §90 HSN Hälso- och sjukvårdsnämnden - Tertialbokslut 1 april (515300) (0)_TMP
 Yrkande delårsrapport per april 2024 M C KD L
 Tertialrapport, per april. Region Vasterbotten
 Tertialrapport per april 2024. Region Västerbotten
 §121 RS Region Västerbottens tertialrapport per april 2024
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 111 Fullmäktigeberedningarnas arbete delår 1
RS 1038-2024

Sammanfattning

Enligt regionfullmäktiges arbetsordning § 6 ska fullmäktiges presidium ha 
avstämningsmöten med fullmäktigeberedningarna under året. 

Fullmäktiges presidium träffade fullmäktigeberedningarnas presidier den 20 maj för 
avstämning och diskussion kring beredningarnas arbete samt uppdrag.

Samtliga beredningar har kommit i gång bra med sitt arbete. Beredningarna arbetar med 
kunskapsinhämtning, medborgardialoger och träffar med kommuner samt andra aktörer. 
Beredningarnas arbete ska sammanfattas till en rapport till regionfullmäktige i november. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Informationen är delgiven.

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Verksamhetsplan beredning för samverkan och regional utveckling 2024 - fastställd 
2024-02-08 § 3

 Demokratiberedningens verksamhetsplan 2024, 17 jan (502967) (0)_TMP
 Verksamhetsplan beredning för kompetensförsörjning 2024 - antagen av 

beredningen 2024-02-21
 Sammanträdesanteckningar träff med fullmäktiges presidium och beredningarnas 

presidium
 §122 RS Fullmäktigeberedningarnas arbete delår 1
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 112 Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2025
RS 1041-2024

Sammanfattning

Enligt kommunallagen 5 kap, 12 och 13 §, ska fullmäktige årligen besluta om när 
ordinarie sammanträde ska hållas. I förslaget har kommunallagens föreskrifter om den 
ekonomiska förvaltningen beaktas samt andra viktiga hålltider i Region Västerbottens 
planerings- och uppföljningsprocess.

Sammanträdesplanen innehåller i korthet följande förändring jämfört med 2024;

 Aprilsammanträdet föreslås återgå till att genomföras som ett 
tvådagarssammanträde samt med en separat dag för gruppdagen. 

 Septembersammanträdet föreslås att genomföras i Skellefteå.

Fullmäktiges sammanträdes tillkännages på regionens anslagstavla minst en vecka före 
sammanträdesdagen.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Följande sammanträden fastställs för regionfullmäktige 2025:

25 februari (gruppdag 24 februari)
23-24 april (gruppdag 22 april)
17 juni (gruppdag 16 juni)
23 september (gruppdag 22 september)
11-12 november (gruppdag 10 november)

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig ordförande Harriet Hedlund (S) och Emma Lindqvist 
(MP).

Ordförande redogör för inkomna förslag från partierna i frågan om antal dagar för 
sammanträdet i april samt huruvida sammanträdet i september ska förläggas på annan 
ort i länet.

Förslag sammanträdet i april
S, V, MP, M, KD, L och SD föreslår att sammanträdet i april ska vara 2 dagar, inklusive 
gruppdag.

C föreslår att sammanträdet i april ska vara 3 dagar.

Förslag sammanträdet i september
S, V, MP, C och L föreslår att sammanträdet i september ska förläggas i Skellefteå. 

M, KD och SD föreslår att sammanträdet ska förläggas i Umeå.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

Ytterligare förslag

Emma Lindqvist (MP) yrkar att ett gruppmöte per år ska vara digitalt i syfte att spara 
pengar på hotellnätter. 

Peter Olofsson (S) yrkar avslag på Emma Lindqvists (MP) yrkande.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla förslaget om datum för sammanträdena i 
februari, juni och november, och finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Därefter ställer ordförande förslagen om antal dagar i april mot varandra, och finner att 
fullmäktige beslutar att bifalla förslaget om att sammanträdet i april blir 2 dagar (inklusive 
halv gruppdag). 

Därefter ställer ordförande förslagen om sammanträdet i september ska förläggas ute i 
länet (Skellefteå) eller i Umeå mot varandra, och finner att fullmäktige beslutar att 
sammanträdet i september ska förläggas i Skellefteå.

Avslutningsvis ställer ordförande Emma Lindqvists förslag om ett digitalt gruppmöte per 
år mot Peter Olofssons yrkande om avslag, och finner att fullmäktige beslutar enligt Peter 
Olofssons yrkande.

Beslut

Följande sammanträden fastställs för regionfullmäktige 2025:

25 februari (gruppdag 24 februari)
23-24 april (halv gruppdag 23 april)
17 juni (gruppdag 16 juni)
23 september (gruppdag 22 september)
11-12 november (gruppdag 10 november)

Sammanträdet i september genomförs i Skellefteå.

Reservationer

Närvarande ledamöter i Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2025
 §128 RS Sammanträdesplan för regionfullmäktige 2025
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 113 Regionstyrelsens generella uppsikt av hel- och delägda bolag 2023
RS 997-2024

Sammanfattning

Regionstyrelsen ska enligt kommunallagen 6 kap. 1§ ha uppsikt över kommunal
verksamhet som bedrivs i helägda eller delägda bolag. Regionstyrelsen utövar ägarrollen 
för Region Västerbotten i bolagen Umeå Biotech Incubator AB, Science Park i Umeå AB 
och Inera AB. Det innebär att styrelsen för dessa bolag ska ha fortlöpande uppsikt över 
verksamheten i bolagen, främst vad gäller ändamål, ekonomi och efterlevnad av 
uppställda ägardirektiv, men också i avseende på övriga förhållanden av betydelse för 
Region Västerbotten. Regionstyrelsen har också uppsikt över den bolagsstyrning som 
sker via regionala utvecklingsnämnden. 

Ett PM har upprättats som avser de tre bolag där Regionstyrelsen agerar ägarnämnd och 
ska ge en översiktlig bild av nuläget i bolagen som grund för styrelsens uppsikt. Underlag 
för bedömningen har inhämtats av förvaltningen via årsredovisningar, granskningar från 
revision, samt i dialog med styrelseledamöter. Förvaltningen bedömer att bolagen under 
2023 har bedrivit sin verksamhet i enlighet med mål och direktiv och inga åtgärdsförslag 
lämnas till regionfullmäktige.

Förslag till beslut

Informationen är delgiven. 

Beslut

Informationen är delgiven. 

Beslutsunderlag

 Umeå Biotech Incubator AB 230101-231231
 Granskningsrapport_Science_Park_i_Umeå_AB_-_2023
 Generell uppsikt  bolag regionstyrelsen 2024
 PM Uppsikt bolag regionstyrelsen 2024
 ÅR Science park i Umeå AB 2023
 6. bilaga 5 - Årsredovisning 2023 Inera AB
 Inera Lekmannarevisorernas-granskningsrapport
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 114 Förstärkt uppsikt av regionens bolag verksamhetsåret 2023
RS 975-2024

Sammanfattning

Regionstyrelsen ska enligt 6 kap 9§ i kommunallagen i årliga beslut för varje hel- och 
delägt kommunalt aktiebolag pröva om de verksamheter som bolagen har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenliga med de fastställda kommunala ändamålen och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner att så inte är 
fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder.

Prövningen avseende kalenderåret 2023 har inte resulterat i något förslag på åtgärd till 
fullmäktige. I några fall bör regionstyrelsen följa upp att det kommunala ändamålet och de 
kommunala befogenheterna skrivs in vid revidering av bolagsordningar. Regionstyrelsen 
behöver också följa upp att frågan om hantering av taxor inom Norrtåg AB och en 
fördjupad analys av följsamheten av de kommunala befogenheterna för Bussgods AB 
hanteras i samråd mellan bolaget och ägarna.

Förslag till beslut

Informationen är delgiven. 

Beslut

Informationen är delgiven. 

Beslutsunderlag

 Regionstyrelsens förstärkta uppsikt verksamhetsåret 2023
 PM Förstärkt uppsikt 2023
 §118 RS Förstärkt uppsikt av regionens bolag verksamhetsåret 2023
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 115 Norrtåg 2040 - en tågvision
RS 856-2024

Sammanfattning

Norrtåg har, tillsammans med de fyra nordliga länen, tagit fram Norrtåg 2040, 
en inriktningsplan för utvecklingen av den framtida regionala tågtrafiken i norra Sverige. 

Syftet har varit att skapa en samsyn för detta utifrån de förändringar som planeras i form 
av större infrastrukturinvesteringar och den långa framförhållning som krävs för
att anskaffa tillräckligt med fordon för att klara försörjningen de kommande 15–20 åren. 

Planen skickades före sommaren 2023 på remiss till länen. Visionen har nu processats 
och har justerats utifrån inkomna synpunkter. Samtliga län ställde sig bakom de viktigaste 
delarna i planen som blev ett visionsdokument i stället för ett strategidokument.

Efter genomgång av inkomna remissvar beslutade Norrtåg AB:s styrelse 2023-12-18 
att: ”fastställa Norrtåg 2040 – En tågvision, att rekommendera de berörda regionerna 
och regionala kollektivtrafikmyndigheterna att ställa sig bakom visionsdokumentet, att 
övriga faktaunderlag i ärendet ses som bakgrundsmaterial till visionen och tillgängliggörs 
digitalt.” 

Ambitionen är att inriktningsplanen ska ligga till grund för andra kommande beslut 
om exempelvis fordonsanskaffning och framtida trafikutveckling. Tidigare remitterad 
rapport, en sammanställning av inkomna synpunkter från länen samt Norrtågs svar finns 
tillgängliga.

Regionala utvecklingsnämnden har hanterat ärendet 2024-04-08, § 33.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Region Västerbotten, Regionala kollektivtrafikmyndigheten i Västerbotten, beslutar 
att ställa sig bakom Norrtåg 2040 – en tågvision.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Lilian Nilsson (V), Richard Carstedt 
(S), Lars Forsgren (SD) och Per Boström (KD).

Petter Nilsson (SD), med stöd av Lars Forsgren (SD), yrkar i 1:a hand på återremiss med 
motiveringen;

 Att omarbeta detta till en strategi med realistiska prognoser i stället för visioner.

och i 2:a hand på avslag.

Richard Carstedt (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras, och finner att 
fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Därefter ställer ordförande yrkandet om avslag mot bifall till regionstyrelsens förslag, och 
finner att fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. 

Beslut

Region Västerbotten, Regionala kollektivtrafikmyndigheten i Västerbotten, beslutar 
att ställa sig bakom Norrtåg 2040 – en tågvision.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Beslutsunderlag

 Norrtåg 2040 - en tågvision
 PM Norrtåg 2040 - en tågvision
 § 33, RUN,Norrtåg 2040 - en tågvision
 Tjänsteskrivelse, Norrtåg 2040 - en tågvision
 §127 RS Norrtåg 2040 - en tågvision
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Sammanträdesdatum
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Utdragsbestyrkande

§ 116 Borgensåtagande Reginafordon 9035
RS 991-2024

Sammanfattning

Västtrafik AB som idag hyr fem Regina tvåvagnars fordon har beställt nya 
regionaltågsfordon och i samband med leverans och driftsättning av dessa har Västtrafik 
bedömt att bolaget ej längre har behov av fordonen. Västtrafik har bekräftat att i och med 
detta kommer de fem fordonen att frigöras och bli tillgängliga att hyra för andra inom AB 
Transitios ägarfamilj. Hyresavtalet med Västtrafik löper till 2025-12-31 men Västtrafik 
önskar hyra fordonen till 2026-05-01. Ursprunglig uppdragsgivare och borgensman är 
Region Stockholm. Aktuella Regina fordon är 9035, 9036, 9038, 9040 och 9041.

AB Transitio skickade i december 2023 via mail ut en bindande intresseanmälan till alla 
AB Transitios ägare/hyrestagare om att hyra de aktuella Reginafordonen med 
svarsdatum 2024-01-30. I processen har Norrtåg AB inkommit med intresseanmälan med 
stöd av bakomliggande ägare däribland Region Västerbotten. AB Transitios styrelse har 
efter beredning av ärendet beslutat att tilldela de fem Reginafordonen till Norrtåg AB med 
bakomliggande ägare.

Fordonen kommer fördelas på aktuella hyrestagare genom att två fordon hyrs av Region 
Norrbotten och två hyrs av Region Västernorrland samt ett fordon av Region 
Västerbotten. Övertagande regioner avseende fordonen och tillika hyrestagare behöva 
fatta nya borgensbeslut inför fordonsövertagandet.

Fordonen är i nuläget lånefinansierade med borgen från Region Stockholm som är 
ursprunglig uppdragsgivare för fordonsanskaffning. Lånet löper till december 2027 varför 
Region Västerbotten behöver ta över regressansvaret för borgen från och med tidpunkten 
då man tar över Regina fordon 9035. Vid kommande låneförfall kommer sedan fordonet 
att refinansieras med borgen direkt från Region Västerbotten. Aktuell restskuld per 2023-
12-31 är 21 064 Tkr och fordonet är delvis finansierat genom US lease. Aktuell årshyra 
för 2024 är 4,5 MSEK per fordon.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Region Västerbotten, organisationsnummer 232100-0222, tecknar avtal med AB Transitio 
om övertagande av Regina fordon 9035 och regressansvar för borgen avseende 
fordonets finansiering.

Region Västerbotten tecknar hyresavtal avseende Regina fordon 9035 med AB Transitio.

Beslut
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Sammanträdesdatum
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Utdragsbestyrkande

Region Västerbotten, organisationsnummer 232100-0222, tecknar avtal med AB Transitio 
om övertagande av Regina fordon 9035 och regressansvar för borgen avseende 
fordonets finansiering.

Region Västerbotten tecknar hyresavtal avseende Regina fordon 9035 med AB Transitio.

Beslutsunderlag

 Regina 9035 Övertagande av ytterligare Reginor för utvecklad trafik och 
krafikkvalitet

 Regina 9035 Förvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-16
 §53 RUN Borgensåtagande Reginafordon 9035
 §123 RS Borgensåtagande Reginafordon 9035
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Utdragsbestyrkande

§ 117 Borgensåtagande refinansiering av Reginafordon 9062
RS 992-2024

Sammanfattning

I början av 2000-talet gjordes den första större anskaffning av nya fordon till AB Transitio. 
Det var Reginafordon på uppdrag av bland annat regionerna runt Mälardalen, Bergslagen 
och Värmland. Fordonen leasefinansierades genom ett antal leasekontrakt med 
Handelsbanken Finans, allt eftersom de levererades. Vissa fordon har över tid tagits över 
av Regionerna i norra Sverige.

Aktuella leasekontrakt har löpt på under snart 20 år inklusive en första förlängningsperiod 
om 4 år. Till årsskiftet 2024/2025 är det dags för en sista möjlig förlängningsperiod på åtta 
år. I samband med detta har Handelsbanken meddelat att man önskar avsluta 
leasefinansieringarna och ej acceptera den sista förlängningsperioden. För AB Transito 
och hyrestagarna innebär den sista leaseperioden mindre förmånliga villkor vad gäller 
räntemarginal och amorteringsprofil varför det även ur detta perspektiv är aktuellt att 
refinansiera fordonen på annat sätt.

Då Region Västerbotten är medlem i Kommuninvest föreslås att refinansiering görs 
genom upplåning från Kommuninvest. För Region Västerbotten berörs ett stycke Regina 
fordon (fordon 9062) vilket hyrs från AB Transitio. Totalt för Region Västerbotten är det 
aktuellt att refinansiera 23,6 MSEK. Då fordonens avskrivningstid kommer att justeras 
utifrån AB Transitios avskrivningsprinciper när AB Transitio tar över ägandet av fordonen 
föranleder detta en ökning av fordonshyran med 0,4 MSEK per år.

Skulden efter regress under nuvarande solidarisk borgen utställd för ursprunglig svensk 
leasefinansiering kommer att minska med ett belopp motsvarande ny enskild 
proprieborgen för regionen.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Region Västerbotten, organisationsnummer 232100-0222, går i borgen såsom för egen 
skuld för AB Transitio upp till ett belopp om 23 612 000 kronor avseende refinansiering av 
ett Regina regionaltågsfordon vilket hyrs från AB Transitio.

Beslutet förutsätter att övriga berörda borgensmän med fordon i aktuell leasefinansiering 
fattar motsvarande beslut.

Beslut

Region Västerbotten, organisationsnummer 232100-0222, går i borgen såsom för egen 
skuld för AB Transitio upp till ett belopp om 23 612 000 kronor avseende refinansiering av 
ett Regina regionaltågsfordon vilket hyrs från AB Transitio.

Beslutet förutsätter att övriga berörda borgensmän med fordon i aktuell leasefinansiering 
fattar motsvarande beslut.
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Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag

 Regina 9062 Förvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-16 (1)
 Regiona 9062 Engagemangsbesked 231231 Västerbotten
 §54 RUN Borgensåtagande refinansiering av Reginafordon 9062
 §124 RS Borgensåtagande refinansiering av Reginafordon 9062
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Utdragsbestyrkande

§ 118 Regelverk och tillämpningsansvisningar för sjukresor
RS 110-2024

Sammanfattning

Det är patientens eget ansvar att ta sig till och från sjukvård, men regionen har sedan 
1992 skyldighet att i vissa fall betala ut bidrag för dessa resor enligt ett fastställt 
regelverk. Denna skyldighet regleras av två lagar; Socialförsäkringsbalken (2010:110) 
och Lagen om resekostnadsersättning vid sjukresa (1991:419, SFS 2010:1245). I lag 
(1995:479) om nordisk konvention om socialt bistånd och sociala tjänster finns föreskrifter 
om hemtransport av medborgare från övriga nordiska länder.

Inom Region Västerbotten finns ett regelverk beslutat av regionfullmäktige, 2020-02-25, 
§19, som reglerar vilka resor som ska ersättas och vilka avgifter som gäller för sjukresor. 
Sedan dess har benämningar kring sjukresor förändrats och utveckling har skett inom 
sjukvården. Regelverket har nu reviderats och följande förändringar föreslås;

 Bidragsnivåer - buss i lokaltrafik ersätts i anslutning till huvudresa med annat 
kollektivt färdsätt

 Tidsfrist - förtydligande att fullständiga ansökningshandlingar krävs.
 Redaktionella ändringar

Till regelverket finns tillämpningsanvisningar som förtydligar och beskriver hur regelverket 
ska tolkas och tillämpas. Tillämpningsanvisningarna har reviderats för att bland annat 
spegla dagens arbetssätt och möjliggöra en likvärdig och enklare hantering vid vård i 
andra regioner.

Idag har Regiondirektör delegation för att göra ändringar i anvisningarna vid framtida 
justeringar i regelverket för sjukresor. För att få en mer ändamålsenlig hantering och 
snabbare beslutsvägar föreslås Regionstyrelsen delegera till Regiondirektör, med rätt att 
vidaredelegera, att besluta om ändringar i tillämpningsanvisningarna som behövs för att 
uppfylla regelverk för sjukresor.

Hälso- och sjukvårdsnämnden och regionala utvecklingsnämnden har fått möjlighet att 
svara på en internremiss angående reviderat regelverk och tillämpningsanvisningar för 
sjukresor. Hälso- och sjukvårdsförvaltningen hade inga synpunkter, medan regionala 
utvecklingsförvaltningens synpunkter har beaktats i framarbetat förslag.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår fullmäktige besluta att:

Fastställa regelverk för sjukresor enligt bilaga 2.

Beslut

Att fastställa regelverk för sjukresor enligt bilaga 2.
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

 Beslutsunderlag

 Regelverk och tillämpningsanvisningar för sjukresor
 Tillämpningar av regelverket för sjukresor 20240228
 Tillämpningar av regelverket för sjukresor.docx20240228
 Yttrande, Regelverk, tillämpningsanvisningar och delegationer kring sjukresor
 Regelverk för sjukresor.docx 20240228
 §129 RS Regelverk och tillämpningsansvisningar för sjukresor
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 119 Budgetram för 2025 för kommunalförbundet Skandionkliniken
RS 995-2024

Sammanfattning

Kommunalförbundet Skandionkliniken behandlar tumörer med protonstrålning i Uppsala. 
Medlemmar är de regioner som har universitetssjukhus.

Enligt förbundsordningen ska ett underlag till budget för nästföljande år tillställas 
förbundsmedlemmarna senast den 30 april. Förbundsmedlemmarna ska godkänna 
budgetramen innan budgeten fastställs av förbundsdirektionen. Budgeten ska innehålla 
en plan för verksamheten och ekonomin under budgetåret samt en plan för ekonomin 
under den kommande treårsperioden. När budgeten fastställs bestämmer förbunds-
direktionen storleken på bidragen som medlemmarna skall erlägga till förbundet.

Skandionklinikens budget har under åren räknats upp med LPIK, landstingsprisindex 
exkl. läkemedel. För 2025 skulle det innebära en negativ uppräkning på 0,9 procent. Att 
LPIK blir negativt beror på att inflationen minskar och därmed även pensionskostnaderna 
som ökade kraftigt 2023 och 2024. 

Kommunalförbundet föreslår inför 2025 att budgeten räknas upp med 2 procent istället för 
att använda LPIK. Detta för att kompensera för den låga uppräkning som gjordes 2023. 
Skandionkliniken fastställde budget 2023 utifrån decemberprognosen på 3,8 procent 
innan prognosen för LPIK nådde 8,0 procent.

Föreslagen budgetram för Skandionkliniken, inkl. Hotel von Kraemer 2025:
Intäkter: 273 683 tkr
Kostnader: -268 840 tkr
Resultat: 4 843 tkr 

Inför budgetprocessen 2026 föreslås en utredning om Skandionklinikens budget 
fortsättningsvis ska räknas upp enligt LPIK eller om en anpassad uppräkningsmodell ska 
implementeras.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

att godkänna förslaget till budgetram 2025 för Kommunalförbundet Skandionkliniken.

Beslut

Att godkänna förslaget till budgetram 2025 för Kommunalförbundet Skandionkliniken.
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag

 Budgetram 2025 Kommunalförbundet Skandionkliniken
 Missiv, Budgetram 2025 för Kommunalförbundet Skandionkliniken
 § 33 Budgetram 2025
 Plan för verksamhet och ekonomi 2025 samt plan för ekonomi 2026-2027
 §126 RS Budgetram för 2025 för kommunalförbundet Skandionkliniken
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 120 Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet 
Skandionkliniken
RS 834-2024

Sammanfattning

På uppdrag av kommunalförbundets direktion tillställs förbundsmedlemmarna ett förslag 
till reviderad förbundsordning för beslut i fullmäktige. Medlemsregionerna fastställde 
nyligen en ny förbundsordning med ett nytt namn på kommunalförbundet och flera andra 
större förändringar. Det förslaget skickades till medlemsregionernas fullmäktige i 
september 2023. Det nu aktuella förslaget till förbundsordning är ett nytt ärende. 
Kommunalförbundet har med hjälp av en jurist sett över flera av förbundets centrala 
styrdokument. Han har tagit fram det nu aktuella förslaget i samarbete med 
kommunalförbundets ledning.

Ändringarna i huvuddrag:

§ 8 ersättningar har anpassats till gällande praxis sedan 2011, med tillägget att ersättning 
föreslås utgå till vice ordförande

Språket i förbundsordningen har genomgående moderniserats.

Förslaget innehåller ytterligare förändringar och förtydliganden som bedöms vara av 
enklare slag.

Regionstyrelsens förvaltning anser att förslaget till reviderad förbundsordning är bra och 
relevant och och bör fastställas av Region Västerbotten.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

att godkänna förslaget till reviderad förbundsordning.

Beslut

Att godkänna förslaget till reviderad förbundsordning.

Beslutsunderlag

 Missiv, reviderad förbundsordning Kommunalförbundet Skandionkliniken
 Protokollsutdrag § 18 Reviderad förbundsordning KAS Direktion 2024-03-13
 Förbundsordning Kommunalförbundet Skandionkliniken KAS 2023-049
 Reviderad Förbundsordning Kommunalförbundet Skandionkliniken KAS 2024-006
 §125 RS Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet Skandionkliniken
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 121 Årsredovisning och beslut om ansvarsfrihet 2023 för 
kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling
RS 700-2024

Sammanfattning

Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling (KAS) behandlar tumörer 
med protonstrålning vid Skandionkliniken i Uppsala. I samma fastighet finns Hotel 
von Kraemer som erbjuder patienter och anhöriga boende i samband med
behandlingen.

Medlemmar i KAS är de regioner som har universitetssjukhus: Region Skåne, Region 
Stockholm, Region Uppsala, Region Västerbotten, Region Örebro län, Region 
Östergötland samt Västra Götalandsregionen.

Förbundsdirektionen har fastställt årsredovisning för 2023 och översänt den till
medlemsregionerna. 

Skandionklinikens resultat för 2023 blev +24,5 mnkr (+26,8 mnkr), vilket innebär en 
positiv budgetavvikelse på närmare 24,3 mnkr (+26,5 mnkr). Intäkterna översteg budget 
med 6,6 mnkr. Kostnaderna var 17,6 mnkr lägre än budget varav den största avvikelsen 
är på avskrivningar och beror främst på att större planerade investeringar inte hunnit 
genomföras enligt plan. Även på personalkostnaderna redovisas en större positiv 
avvikelse, beroende på tjänst- och föräldraledigheter, sjukskrivningar och vakanser.

KAS fortsätter tills vidare att driva Hotel von Kraemer i egen regi. En tvist med 
den tidigare entreprenören fortgår.

Hotel von Kraemers resultat 2023 blev +2,2 mnkr (+2,3 mnkr), vilket innebär en positiv 
budgetavvikelse på drygt 1,5 mnkr. Det goda resultatet beror delvis på en
ökad beläggning men också på att hotellet nu har ett högre genomsnittspris per rum.
Totalt redovisar kommunalförbundet därmed ett positivt resultat för 2023 på 26,7 mnkr 
(29,1 mnkr), vilket är närmare +25,8 mnkr jämfört med budget.

KAS har även översänt revisionsberättelse för 2022. Revisorerna tillstyrker att respektive 
fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i 
densamma.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Årsredovisning 2023 för kommunalförbundet avancerad strålbehandling godkänns.

Frågan om ansvarsfrihet överlämnas till regionfullmäktige utan eget förslag.
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande föreslår att Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas 
ansvarsfrihet för 2023.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag samt förslaget om 
att bevilja förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för 2023, och 
finner att fullmäktige godkänner detsamma. 

Beslut

Årsredovisning 2023 för kommunalförbundet avancerad strålbehandling godkänns.

Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas ansvarsfrihet för 2023.

Anmälan om jäv

Peter Olofsson (S) och Nicklas Sandström (M) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.

Beslutsunderlag

 Årsredovisning 2023 inkl bilagor, revisionsberättelse samt protokollsutdrag §20 
Årsredovisning

 Årsredovisning och revisionsberättelse 2023 KAS/Skandionkliniken
 §131 RS Årsredovisning och beslut om ansvarsfrihet 2023 för kommunalförbundet 

Avancerad Strålbehandling
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 122 Årsredovisning 2023 och beslut om ansvarsfrihet för Norra 
Sjukvårdsregionförbundet
RS 667-2024

Sammanfattning

Region Norrbotten, Region Västerbotten, Region Jämtland/Härjedalen och
Region Västernorrland har sedan 2005 ett gemensamt kommunalförbund,
Norra sjukvårdsregionförbundet (NRF).

NRF är ett samverkansorgan i norra sjukvårdsregionen i syfte att tillvarata och utveckla 
gemensamma intressen inom hälso- och sjukvård.
Förbundsdirektionen har upprättat årsredovisning för 2023 och översänt den 
till medlemsregionerna.

Förbundets måluppfyllelse har varit god 2023. Åtta av tio verksamhetsmål är uppfyllda, 
två har inte kunnat uppfyllas. Det första av målen som inte kunnat uppfyllas är målet 
om fördelning av nationella grupper inom systemet för kunskapsstyrning. Ambitionen är 
att öka deltagandet från övriga regioner och insatser genomförs för att påverka det i 
rätt riktning. Det andra målet som inte uppfylls är att synliggöra och informera om 
förbundets verksamhet, där insatserna behöver intensifieras. De tre finansiella målen är 
helt uppfyllda. Utveckling av verksamhetsmålen i övrigt sker kontinuerligt.

Revisorerna har översänt revisionsberättelse för 2023. Revisorerna tillstyrker 
att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda 
ledamöterna i densamma.

Regionstyrelsen tar del av revisionsberättelsen men på grund av jävsförhållanden
överlämnas frågan om ansvarsfrihet till regionfullmäktige utan eget förslag.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Årsredovisning 2023 för Norra sjukvårdsregionförbundet godkänns.

Frågan om ansvarsfrihet överlämnas till regionfullmäktige utan eget förslag.

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande föreslår att förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas 
ansvarsfrihet för 2023.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag samt förslaget om 
att bevilja förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för 2023, och 
finner att fullmäktige godkänner detsamma. 
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

Beslut

Årsredovisning 2023 för Norra sjukvårdsregionförbundet godkänns.

Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas ansvarsfrihet för 2023.

Anmälan om jäv

Peter Olofsson (S), Anna-Lena Danielsson (S), Nicklas Sandström (M) och Ewa-May 
Karlsson (C), anmäler jäv och deltar ej i beslutet.

Beslutsunderlag

 Årsredovisning 2023 för Norra sjukvårdsregionförbundet inklusive årsrapport 2023 
för Regionalt cancercentrum norr, RCC Norr

 Norra Sjukvårdsregionförbundet, Förbundsdirektions sammanträde 20 mars 2024
 Norra sjukvårdsregionförbundet, Revisionsberättelse år 2023 inkl. bilagor
 Norra Sjukvårdsregionförbundets årsredovisning och revisionsberättelse 2023
 §132 RS Årsredovisning 2023 och beslut om ansvarsfrihet för Norra 

Sjukvårdsregionförbundet
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 123 Årsredovisning samt beslut om ansvarsfrihet 2023 för 
kommunalförbundet Svensk Luftambulans
RS 851-2024

Sammanfattning

Operativ verksamhet har bedrivits vid baserna i Karlstad, Mora, Gällivare samt Lycksele 
under hela året. Förbundets rörliga kostnader är direkt kopplade till flygtiden för 
helikoptrarna. Flygtiden har varierat mellan åren men möjligheten att göra rimliga 
bedömningar har ökat sedan verksamheten startades. Kriterier för utlarmning är en viktig 
del för varje medlem att själva följa upp för att kunna påverka kostnaderna för flygtiden.

Under 2022 beslutade VGR samt Region Uppsala om säga upp sitt medlemskap i SLA. 
Uppsägningstiden startade 2023-01-01. Under 2023 har beslut tagits om att bevilja ett 
tidigare utträde samt om reglering av ekonomiska mellanhavanden vid 
utträdestidspunkten. VGR samt Region Uppsala lämnade formellt SLA 2023-12-31.

För perioden januari till december år 2023 uppgick resultatet till – 17,365 mnkr.
Verksamhetens kostnader uppgick till 214,1 mnkr, vilket är ca 10 mnkr högre än 
budgeterat.

De ekonomiska förutsättningarna för SLA har påverkats av omvärldsläget. En stor del av 
kostnadsutvecklingen är kopplad till ökade räntekostnader, eurokurs samt personal- och 
pensionskostnader. Om verksamhetens kostnader justeras för pensionskostnaderna, för 
åren 2023 och 2022, blir kostnadsutvecklingen mellan åren 1,08 %.

En genomlysning av tekniskt underhåll samt flygskola har även genomförts under 2023.

Direktionen har fattat beslut om en ekonomisk åtgärdsplan för att möta 
kostnadsutvecklingen. Åtgärdsplanen har kontinuerligt följts upp vid de möten som skett 
med arbetsutskottet samt direktionen.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Årsredovisning 2023 för Kommunalförbundet Svensk Luftambulans godkänns.

Frågan om ansvarsfrihet överlämnas till regionfullmäktige utan eget förslag.

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande föreslår att förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas 
ansvarsfrihet för 2023.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag samt förslaget om 
att bevilja förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för 2023, och 
finner att fullmäktige godkänner detsamma. 
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

Beslut

Årsredovisning 2023 för Kommunalförbundet Svensk Luftambulans godkänns.

Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna beviljas ansvarsfrihet för 2023.

Anmälan om jäv

Anna-Lena Danielsson (S), Hans-Inge Smetana (KD) och Maria Lundqvist Brömster (L) 
anmäler jäv och deltar ej i beslutet.

Beslutsunderlag

 Årsredovisning och revisionsberättelse 2023 Kommunalförbundet Svensk 
luftambulans

 Grundläggande granskning och granskning av årsredovisningen 2023, inklusive 
bilagor

 Revisorernas redogörelse för 2023, Kommunalförbundet Svensk Luftambulans
 Revisionsberättelse för år 2023, Kommunalförbundet Svensk Luftambulans
 Årsredovisning 2023 Svensk Luftambulans
 §130 RS Årsredovisning samt beslut om ansvarsfrihet 2023 för 

kommunalförbundet Svensk Luftambulans
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 124 Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Södra Lappland 
2023
RS 910-2024

Sammanfattning

Styrelsen för samordningsförbundet Södra Lappland har översänt årsredovisning och
revisionsberättelse för verksamhetsåret 2023. Enligt Lagen (2003:1210) om finansiell
samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig pröva frågan 
om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning och räkenskaper.

Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen i samordningsförbundet 
har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synvinkel 
tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har varit tillräcklig. Vidare bedömer 
revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. Revisorerna tillstyrker att 
styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet ansvarsfrihet
för 2023.

Beslut

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet ansvarsfrihet
för 2023.

Anmälan om jäv

Karin Malmfjord (S) och Urban Lindström (S) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.

Beslutsunderlag

 Granskning av bokslut och årsredovisning  Samordningsförbunder FINSAM i Södra 
Lappland KPMG Statens Revisorer

 Granskning år 2023 av Samordningsförbundet Södra Lappland. genomförd av från 
Revisionskontoret

 Revisionsberättelse för år 2023, De förtroendevalda revisorerna i 
Samordningsförbundet Södra Lappland   Revisionsberättelse för år 2023, De 
förtroendevalda revisorerna i Samordningsförbundet Södra Lap

 Revisionsberättelse, Rapport om Årsredovisningen,  Samordningsförbundet 
Finsam i Södra Lappland, KPMG AB

 Årsredovisning 2023, Samordningsförbundet Södra Lappland
 §134 RS Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Södra Lappland 2023
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 125 Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skellefteå-
Norsjö 2023
RS 1025-2024

Sammanfattning

Styrelsen för samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö har översänt årsredovisning och
revisionsberättelse för verksamhetsåret 2023. Enligt Lagen (2003:1210) om finansiell
samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig pröva frågan 
om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning och räkenskaper.

Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen i samordningsförbundet 
har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synvinkel 
tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har varit tillräcklig. Vidare bedömer 
revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet för
verksamhetsåret 2023.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet ansvarsfrihet
för 2023.

Beslut

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet ansvarsfrihet
för 2023.

Anmälan om jäv

Kenneth Andersson (S) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.

Beslutsunderlag

 Granskning år 2023 av Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö
 Revisionsberättelse för år 2023 för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö
 Årsredovisning 2023, Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö
 Granskning år 2023 av Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö
 §133 RS Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö 2023
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-06-18

Utdragsbestyrkande

§ 126 Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Umeåregionen 
2023
RS 1027-2024

Sammanfattning

Styrelsen för samordningsförbundet Umeåregionen har översänt årsredovisning och
revisionsberättelse för verksamhetsåret 2023. Enligt Lagen (2003:1210) om finansiell
samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig pröva frågan 
om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning och räkenskaper.

Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen i samordningsförbundet 
har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synvinkel 
tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har varit tillräcklig. Vidare bedömer 
revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet för
verksamhetsåret 2023.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet ansvarsfrihet
för 2023.

Beslut

Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet ansvarsfrihet
för 2023.

Anmälan om jäv

Linda Berglund (S) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.

Beslutsunderlag

 Granskning år 2023 av Samordningsförbundet Umeåregionen
 Revisionsberättelse 2023, Samordningsförbundet Umeåregionen
 Årsredovisning 2023 Samordningsförbundet Umeåregionen
 §135 RS Beslut om ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Umeåregionen 2023
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§ 127 Motion nr 19-2023 från Nicklas Sandström (M). Minska regionens 
behov av lokaler
RS 867-2023

Sammanfattning

Nicklas Sandström (M) lämnade in en motion med rubriken minska regionens behov av 
lokaler, vid regionfullmäktige den 20 juni 2023. I motionen föreslås det att regionens 
lokalytor ska kunna minska på sikt med 15 procent i allmänhet (exklusive operationssalar) 
samt 30 för administrativa ytor. 

Ett svar på motionen har upprättats. Onödig lokalyta är varken bra för klimatet eller för 
plånboken, men avyttrar regionen på fel grunder eller på ett ogenomtänkt sätt är det 
patienten som drabbas. För att se vinsterna av ombyggnationer måste det hållas ett 
långsiktigt perspektiv. Regionen måste bygga och renovera lokaler som i så stor 
utsträckning som möjligt kan samnyttjas av olika verksamheter.  

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M), Peter Olofsson (S) och Emma 
Lindqvist (MP).

Nicklas Sandström (M) yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsen förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen avslås.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Svar motion nr 19-2023 Minska regionens ytor
 Sakunderlag Motion nr 19-2023
 Motion nr 19-2023 från Nicklas Sandström (M), Minska regionens behov av lokaler
 §137 RS Motion nr 19-2023 från Nicklas Sandström (M). Minska regionens behov 

av lokaler
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§ 128 Motion nr 8-2023 från Hans-Inge Smetana mfl (KD). Införande av 
barnskyddsteam
RS 363-2023

Sammanfattning

Hans-Inge Smetana (KD) och Betty-Ann Nilsson (KD) lämnade in en motion med rubriken 
Införande av barnskyddsteam, vid regionfullmäktige den 21 februari 2023. I motionen 
föreslås att hälso- och sjukvårdsnämnden ges i uppdrag att införa barnskyddsteam vid 
länets alla sjukhus och att vårdpersonalen fortsatt löpandes ges fortbildning för att 
tidigare upptäcka tecken på barn som far illa samt om hur anmälningsplikten ska 
tillämpas.

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Hans-Inge Smetana (KD), Anna-Lena Danielsson (S), 
Eva Arvidsson (V) och Betty-Ann Nilsson (KD).

Anna-Lena Danielsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsen förslag till beslut.

Hans-Inge Smetana (KD) och Betty-Ann Nilsson (KD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen anses besvarad.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Kristdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Motion nr 8-2023 från Hans-Inge Smetana (KD) och Betty-Ann Nilsson (KD), 
Införande av barnskyddsteam

 Motion nr 8-2023 - Motionssvar från Hälso- och sjukvårdsnämnden
 §54 HSN Motion nr 8-2023 - Införande av barnskyddsteam, Beslut gällande 

yttrande
 §136 RS Motion nr 8-2023 från Hans-Inge Smetana mfl (KD). Införande av 

barnskyddsteam
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§ 129 Motion nr 30-2023 från Hans-Inge Smetana (KD). Inför DIS 
(Dynamiskt inköpssystem)
RS 1883-2023

Sammanfattning

Hans-Inge Smetana (KD) med flera lämnade in en motion med rubriken Inför DIS 
(Dynamiskt inköpssystem) till regionfullmäktige den 21-22 november 2023. Motionärerna 
beskriver DIS som ett dynamiskt inköpssystem som är en helt elektronisk metod för 
upphandling. Systemet liknar en vanlig upphandling med en snabbare process. 

Ett motionssvar har upprättats. DIS är inte ett ytterligare system som behöver införas utan 
DIS är ett styrt upphandlingsförfarande som regionens befintliga upphandlingssystem E-
avrop kan hantera. DIS används redan inom regionen. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 

Motionen anses besvarad. 

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Per Boström (KD), Emma Lindqvist (MP) och Hans-Inge 
Smetana (KD). 

Per Boström (KD), med stöd av Hans-Inge Smetana (KD), yrkar att 1:a attsatsen ska 
anses vara besvarad och att 2:a attsatsen ska bifallas.

Beslutsgång

Ordförande frågar om attsats 1 kan anses vara besvarad och finner att fullmäktigen 
bifaller detsamma.

Därefter ställer ordförande förslaget om bifall till attsats 2 mot regionstyrelsens förslag, 
och finner att fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen anses besvarad. 

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Motion nr 30-2023 från Kristdemokraterna (KD), Inför DIS (Dynamiskt 
inköpssystem)

 Förvaltningens yttrande över motion nr 30-2023 Inför DIS (Dynamiskt 
inköpssystem)

 Svar motion nr 30-2023 Inför DIS (Dynamiskt inköpssystem)
 §138 RS Motion nr 30-2023 från Hans-Inge Smetana (KD). Inför DIS (Dynamiskt 

inköpssystem)
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§ 130 Valärenden 2024
RS 66-2024

Sammanfattning

Inför regionfullmäktige har följande valärenden inkommit;

Entlediganden

Åsa Bergenheim (V) Umeå, har entledigats från sitt uppdrag som nämndeman i 
Förvaltningsrätten.

Ylva Hedqvist Hedlund (V) Burträsk, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som ersättare i regionfullmäktige, att gälla från och med 1 juli 2024.

Lars Jakobsson (L) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som ledamot 
i regionfullmäktige.

Liv Granbom (M) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland.

Maléne Holmgren (KD) Obbola, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, att gälla från och med 1 augusti 2024.

Bo-Ivar Persson (SD) Dorotea, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland.

Fyllnadsval
Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Liv Granbom (M);
Ellinor Eriksson (M), Lycksele

Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Bo-Ivar Persson (SD);
Ann-Charlotte Lundqvist (SD), Skellefteå

Nämndeman i Förvaltningsrätten, istället för Marita Marklin (SD);
Linn Johansson Leinonen (SD), Skellefteå

Val
Representant för patientorganisationer Etikprövningsmyndigheten i Umeå
Jonas Bergstedt, Umeå – Diabetesförbundet, Funktionsrätt Västerbotten

Förslag till beslut

Valberedningens förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar:

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.
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Beslut

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslutsunderlag

 Valbetänkande inför fullmäktige 18 juni 2024 signed
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§ 131 Handlingar för kännedom

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Revisorernas bedömningar, Granskning av hälso- och sjukvårdsnämnden år 2023
 Grundläggande granskning 7/2023, Hälso- och sjukvårdsnämnden år 2023
 Revisorernas bedömningar, Grundläggande granskning av regionstyrelsen år 2023
 Rapport, Grundläggande granskning 8/2023 Regionstyrelsen år 2023
 Revisorernas bedömningar, Granskning av årsredovisningen 2023
 Rapport. Grundläggande granskning 10/2023. Granskning av redovisat resultat i 

årsredovisning 2023
 Revisorernas bedömningar, Regionstyrelsens uppsikt år 2023 över arbetet med 

intern kontroll
 Rapport, Grundläggande granskning 9/2023. Granskning av regionstyrelsens 

uppsikt över följsamhet till fullmäktiges reglemente för intern kontroll 2023
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§ 132 Fråga nr 12-2024 från Jörgen Forsgren (L). Sjuktransportverksamhet
RS 1278-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 104-2024) har medgett att Jörgen Forsgren (L) får ställa en fråga till 
hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) med följande 
lydelse;

"I Sollefteå har ambulansverksamheten startat upp en ny sjuktransportverksamhet för att 
utföra transporter som ej kräver ambulanssjukvård. Med anledning av ovanstående ställer 
jag följande fråga till hälso-och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) :

- Finns det planer på att göra detsamma i Region Västerbotten?"

Svaret som lämnas muntligt har följande lydelse;

"Ambulanssjukvården i region Västerbotten har genom egna analyser sett behoven för att 
se över vilka resurser som behövs för sjukvårdstransport inom Region Västerbotten. Vi 
ser ofta att akutambulanser måste genomföra sjukvårdstransporter utan behov av 
ambulanssjukvård, som gör att dom akuta ambulanserna inte är tillgängliga för akuta 
uppdrag. Utmaningen är att man inte kan lägga ner akutambulanser för att ersätta dem 
med sjukvårdstransportresurser. En eventuell uppstart av sjukvårdstransport, kräver 
finansiering som inte finns i nuläget inom verksamheten." 

Sedan, Jörgen Forsgren (L) och Anna-Lena Danielsson (S), yttrat sig, förklaras frågan 
vara besvarad. 
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§ 133 Interpellation nr 18-2024 från Hans-Inge Smetana (KD). Vad blev det 
av 11 punkts-programmet?
RS 737-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Hans-Inge Smetana (KD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Den psykiska ohälsan bland barn och unga ökar lavinartat i vårt land. Och Västerbotten 
är tyvärr inget undantag. BUP har svårt att hinna beta av köerna och regeringen har insett 
att vi behöver utreda elevhälsan bl a vem som ska vara elevhälsans huvudman för att 
barn och unga ska slippa hamna mellan stolarna.

Alla insatser i samhället, i vården och civilsamhället behöver arbeta tillsamman för att 
lösa uppgiften. Och till något annat beslutat är det flera aktörer hos två huvudmän som 
ansvarar för elevhälsan. Så samarbeten krävs.

Därför såg vi Kristdemokrater positivt på att Folkälsoenheten för några år sedan fick 
uppdrag att ta fram ett 11 punkts program för psykisk hälsa. Så vi la ner ett arbete och 
kom med ett antal förslag till programmet som vi sedan fick regionfullmäktiges bifall till. 

Däremot var vi kritiska till förankringsprocessen och frågade oss varför detta uppdrag inte 
gått via Länssamverkan och att Beredning barn och unga fick uppdraget att ta fram det 
då det blir svårt att verkställa utifrån att det inkluderar åtgärder/insatser/utvecklingsarbete 
i kommunerna. Samt de kontakter vi haft med kommuner och vår egen personal som 
arbetar dagligen med frågorna sa man sig inte varit involverad i framtagandet av 
programmet vilken vi såg som en brist. Det var dessutom en del av yrkandet i 
återremissförfarandet. 

När vi idag lyssnar med personal både i kommunerna och vår egen personal känner man 
inte till hur det arbetas med detta program för psykisk hälsa och allra mindre jobbar efter 
det. Alltså blev det som många befarade en hyllvärmare med fina ord, men vi behöver ett 
kraftfullt och tydligt dokument som leder oss alla i arbetet både inom regionen såväl som 
kommunerna samt de samarbeten som finns inom elevhälsans område som t ex HLT.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor;

 Vad har det blivit av 11 punkts programmet?
 Hur arbetar man med det?
 Hur har det förankrats i länet?
 Hur har det förankrats med civilsamhället?
 Hur har arbetet med 11 punktsprogrammet följts upp hittills?
 Hur kommer arbetet att följas upp framgent?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Utifrån den situation vi ser idag med bland annat ökad psykisk ohälsa bland barn och 
unga, och unga som dras in i ett dödligt gängvåld så är det förebyggande och främjande 
arbetet viktigare än någonsin.
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11-punktsprogrammet för barns och ungdomars psykiska hälsa i Västerbotten syftar till 
att ge en gemensam bild av vilka kommunala och regionala insatser som pågår och vilka 
insatser som bör utvecklas för att främja barn och ungdomars psykiska hälsa i 
Västerbotten. Programmet rör i första hand hälsofrämjande insatser. Det inkluderar både 
specifika insatser och generella utvecklingsområden, både insatser och områden som 
specifikt rör kommun och region samt utvecklingsområden som bäst sker i samverkan. 
Fullmäktige beslutade (i feb 2023) att programmet antas som regionens medskick till 
länssamverkansstrukturen som regionen har gemensamt med kommunerna. 

Beslut har fattats i Samråd hälsa, vård och omsorg att en arbetsgrupp ska tillsättas för att 
dela upp programmet på ett sätt som tydliggör och underlättar insatser eftersom 
programmet har ett brett anslag. Planen är att detta arbete ska börja efter att det i nu 
pågående arbetet med samverkan kring barns och ungas hälsa utifrån 
överenskommelsen om samordnade insatser för barns och ungas hälsa, lärande och 
trygghet i Västerbotten kommit längre i processen.

Det pågår mycket arbete kring barn och ungas psykiska hälsa i länet både i kommuner, i 
regionen och gemensamt som kopplar an till 11-punktsprogrammet. Många av de 
insatser som regionen själv ansvarar för fortsätter enligt plan, även kommunerna arbetar i 
flera olika spår med psykisk hälsa för barn och unga. Det är inte alltid arbetet initierats 
utifrån 11-punktsprogrammet, på samma sätt som många processer är exempel på god 
och nära vård men som ändå inte har sitt upphov i nära vård-processen.

11-punktsprogrammet rör i första hand regionens och kommunernas arbete. Efter att 
regionfullmäktige beslutade att återremittera 11-punktsprogrammet i juni 2022 fick 
kommunerna ett nytt tillfälle att lämna in synpunkter på programmet. Regionen har god 
samverkan med civilsamhället gällande t ex psykisk hälsa, folkhälsa, barnrätt och våld i 
nära relation, däremot inte under paraplyet 11-punktsprogrammet. Samverkan bygger 
dock på båda parters deltagande och engagemang, och är därmed inget som går att 
beordra. De olika områdena i 11-punktsprogrammet har egna uppföljningssystem vilket 
sannolikt också är det mest framgångsrika sättet att följa upp insatserna. Om ytterligare 
uppföljning ska göras framöver bör det beslutas av Länssamverkansgruppen eller 
Samråd hälsa, vård och omsorg. 

Utifrån de utmaningar regionen och kommunerna står inför så är detta arbete mycket 
angeläget. Därför behöver vi arbeta tillsammans med insatser som ger effekt för att barn 
och unga ska må bättre och få en god uppväxt."

Sedan, Hans-Inge Smetana (KD), Peter Olofsson (S) och Susanne Dufvenberg (S), yttrat 
sig, förklaras interpellationsdebatten avslutad.
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§ 134 Interpellation nr 19-2024 från Hans-Inge Smetana (KD). Vad blev det 
av regeringens satsning på föräldrautbildning?
RS 738-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Hans-Inge Smetana (KD) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen;

"På Riksdags och Regeringsnivå har Kristdemokraterna drivit på om föräldrautbildning. Vi 
anser att föräldrarollen bör uppgraderas och att föräldrarna ska stärkas i sin roll. Därför är 
vi glad att i stadsbudgeten är avsatt medel just till föräldrautbildning. Vi tror att föräldrar 
kan behöva nycklar för att hjälpa sina barn.

Vi är glada för vårt kontaktscenter som vi motionerat om och som på ett ypperligt sätt 
triagerar våra barn o unga dels till primärvårdens första linje, kommunernas insatser eller 
BUP.  Däremot är det bekymmersamt att inte första linjens psykiatri inom PV har resurser 
utan de triagerade dit återkommer till stor utsträckning till BUP.

Men det har kommit till vår kännedom att man även trigerar till föräldrautbildning som 
glädjande har visat mycket goda resultat samt att Region Västerbotten är lite föregångare 
i just föräldrautbildning.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor;

 Hur stor andel av barnen som kommer till kontaktcenter triageras föräldrarna till 
föräldrautbildning?

 Hur upplever föräldrarna utbildningen?
 Hur stor andel av föräldrarna tackar nej till utbildning?
 Hur många barn o unga behöver inte fler insatser sedan föräldrarna fått 

nycklarna?
 De barn o unga som fortsatt behöver insatser vem ger den insatsen?
 Hur kan man förankra föräldrautbildningen med civilsamhället?
 Anser du att föräldrautbildningen är viktig och behöver utvecklas ytterligare?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Föräldrautbildningarna ges till föräldrar vars barn har en problematik som bedöms kunna 
behandlas på primärvårdsnivå. 17 procent av de som triageras till primärvård bokas direkt 
till föräldrautbildning efter telefonbedömning på Kontaktcenter. Om patienten initialt 
triageras till hälsocentral eller sjukstuga kan behandlaren där boka föräldrarna till 
föräldrautbildning. Sammanlagt deltar 25% av de som triageras till primärvård i någon av 
Kontaktcenters föräldrautbildningar.

Av de 425 föräldrar som svarat på utvärdering 2022-2023 är 68 procent mycket nöjda och 
32% ganska nöjda. Endast en person har svarat att hen var ganska missnöjd. Över 85 
procent har svarat att de med hög sannolikhet skulle rekommendera utbildningen till 
andra föräldrar i en liknande situation. En stor majoritet tycker det är positivt att 
föräldrautbildningarna är digitala. Nästan samtliga upplever att de genom utbildningen fått 
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verktyg och förhållningssätt som gjort många eller en del situationer i vardagen lättare att 
hantera. Liknande siffror gäller även den föräldrautbildning för tonårsföräldrar som 
startade hösten 2023. Många uttrycker att de uppskattar att träffa andra föräldrar i en 
liknande situation och att det varit positivt att utbyta erfarenheter med de andra 
deltagarna.

När föräldrar ringer in till Kontaktcenter görs en bedömning i telefon där man kommer 
fram till vilken typ av vård som kan vara till bäst hjälp för familjen eller barnet. Om 
föräldrautbildning bedöms som det bästa alternativet är de flesta positiva till att delta. 
Innan föräldrar bokas till föräldrautbildning genomförs ett kortare individuellt samtal för att 
ge information och säkerställa att det är rätt typ av insats för familjen. Under det samtalet 
är det mycket få som tackar nej till att delta. Andelen som sedan slutför hela 
föräldrautbildningen är 91%.

Två månader efter föräldrautbildningens sista träff görs en uppföljning med föräldrarna. 
Om förälder önskar ges ett enskilt samtal för individuellt stöd. Behöver barnet eller 
föräldrarna ytterligare behandling görs en bedömning av vårdnivå och familjen bokas till 
behandlare i primärvården eller till Barn- och ungdomspsykiatrin. En klar majoritet, ca 68 
procent, behöver inte ytterligare insatser vid uppföljning två månader efter sista 
grupptillfället.

Föräldrautbildningarna är en behandling som efter bedömning ges till de föräldrar som är 
i behov av en sådan vårdinsats. Det pågår ett kontinuerligt arbete med att förmedla 
information till de som möter föräldrar och barn som kan ha nytta av att delta i 
föräldrautbildning, till exempel personal i skola, socialtjänst och sjukvård. Information har 
även riktats direkt till allmänheten genom marknadsföring via sociala medier.

Föräldrautbildningarna är en viktig insats då det är en effektiv och tillräcklig insats för 
många. Genom att arbeta med föräldrar kan insatsen även ge positiv effekt för familjen 
som helhet, syskon inkluderat. Eftersom Kontakcenter kan erbjuda många tillfällen för 
gruppstart behöver föräldrarna inte vänta på behandling. Det digitala formatet gör det 
möjligt för att föräldrar i hela länet att delta. Det är också värdefullt att föräldrarna får 
möjlighet att utbyta erfarenheter med andra föräldrar i liknande situation.

Det sker ett pågående arbete med utveckling av föräldrautbildningarna. I april kommer 
materialet göras tillgängligt för att andra regioner som vill starta egna föräldrautbildningar. 
Antalet startade föräldrautbildningar fortsätter öka varje år, från 55 grupper 2022 till 74 
grupper 2023. Under våren 2024 kommer strax över 50 grupper starta. Ett samarbete 
med Bup är påbörjat i syfte att ge föräldrautbildning som en första insats i stegvis vård 
och att insatsen ska ges tidigt efter att bedömning på Kontaktcenter är gjord."

Sedan, Hans-Inge Smetana (KD) och Anna-Lena Danielsson (S), yttrat sig, förklaras 
interpellationsdebatten avslutad.
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§ 135 Interpellation nr 20-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Hur ligger det 
till med barnläkare i Lycksele?
RS 757-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Betty-Ann Nilsson (KD) får ställa en
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen;

"Södra Lapplands upptagningsområde är lika stort som Schweiz till ytan. Region 
Västerbotten har ”från fjäll till kust” som ledstjärna men det förpliktigar. Enligt lag är 
regionen skyldig att ge likvärdig vård till alla invånare vart man än bor.

Vi har många barnfamiljer som bor i detta stora upptagningsområde som även de blir 
sjuka och kräver ibland akut vård.

I nuläget så är bemanningen av barnläkare vid Lycksele lasarett i princip obefintlig.  Vi 
saknar både barnläkare jour samt slutenvårdsmöjligheter för medicinskt sjuka barn. 
Kirurgiska åkommor handläggs av kirurgerna vid Lycksele lasarett.

Enligt statistik från 2022 skickades ca 60 barn vidare trots det krävdes mycket kort vårdtid 
och oftast lättare åkommor som hade kunnat lösas på plats. Drygt 1700 barn besökte 
akuten under 2022. Ca 250 bedömdes som antagen röd, orange eller akut sjuka och ca 
60 fick skickas vidare. Dessutom har vi nu ett BB som har öppnat så det finns behov av 
en barnläkare och gärna med neokompetens.

Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- o sjukvårdsnämndens ordförande 
Anna-Lena Danielsson:

 Anser du att de barn och unga som bor i vårt inland, Södra Lappland, får likvärdig 
vård som boende i vårt övriga län?

 Vad ämnar du göra för att få barnläkare till Lycksele?
 Anser du att man får likvärdig vård oavsett om man är akut sjuk eller kronisk 

sjuk?
 Om du anser att så inte är fallet, vad tänker du göra åt saken?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Ett flertal basenheter erbjuder vård för personer under 18 år. Barn- och 
ungdomscentrum Västerbotten (BUC) ansvarar för den specialiserade pediatriska öppen- 
och slutenvården. Utifrån aktuell sjukdomskaraktär och svårighetsgrad handläggs barn 
och unga även inom andra basenheters uppdragsområden, exempelvis inom 
primärvården samt kirurgiska, ortopediska, oftalmologiska och barnpsykiatriska 
verksamheter.

Barn- och ungdomscentrum har uppdraget att erbjuda högkvalitativ, jämlik och tillgänglig 
vård inom sitt ansvarsområde. Inga förändringar har skett i uppdraget eller hur det 
nivåstrukturerats under senaste åren:
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 Slutenvården har fortsatt vara förlagd till Umeå och Skellefteå.
 Inom öppenvården bedrivs planerad mottagning i Lycksele och medan Umeå och 

Skellefteå även har ansvar för pediatrisk akutverksamhet och barnjourlinjer.

Bedömningen är att denna mångåriga och väletablerade nivåstrukturering är 
välfungerande.

Planerad mottagning för barn hemmahörande i Södra Lappland sker med samma 
väntetider och med identiskt medicinsk kvalitet som för barn bosatta vid kusten. Vid vissa 
sjukdomstillstånd behöver barnet en grenspecialistbedömning som kräver att 
mottagningsbesöket sker vid kusten vilket innebär en resa, däremot alltså inte någon 
skillnad i vårdnivå/-kvalitet eller väntetid.

Akuta besök i Södra Lappland sker med god medicinsk kvalitet, vid behov av 
barnläkarkompetens finns BUC:s bakjourslinjer tillgängliga på samma sätt som vid 
akutbesök vid kusten.

Bedömningen är sammanfattningsvis att den akuta och planerade vården är likvärdig ur 
kvalitets- och tillgänglighetsperspektiv, med skillnaden att resa till kusten blir aktuell vid 
sjukdomar som kräver slutenvård eller specialistkompetens på universitetssjukhusnivå.

ST-läkare i barn- och ungdomsmedicin är rekryterad att börja i december 2024. Fram till 
dess kommer barnläkare från kusten stötta Lycksele-baserad specialist så att 
bemanningen är i linje med uppdragets omfattning."

Sedan, Betty-Ann Nilsson (KD) och Anna-Lena Danielsson (S), yttrat sig, förklaras 
interpellationsdebatten avslutad. 
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§ 136 Interpellation nr 21-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Hur rustad är 
Region Västerbotten vid ett krisläge av ofred?
RS 758-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Betty-Ann Nilsson (KD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Beredskapsfrågor har blivit högt prioriterade inom alla plan i samhället. Både nuvarande 
regering och föregående regering har prioriterat ämnet pga osäkerheten i vårt närområde. 
För vårdens del är det ytterst viktigt att det finns en planering hur man ska jobba om vi 
hamnar i ofred. Inte minst hur vi som region har ansvaret att ta emot skadade vid 
krigstillstånd. NATO inträdet har också sina krav och inte minst masskadehanteringen har 
från NATOs sida lyfts fram som Sveriges akilleshäl.

Socialstyrelsens har utarbetat plan för katastrofmedicinsk utbildning och civilt försvar. Det 
har dock konstaterats att ytters få av personal i riket som har nån kunskap i vad arbete i 
krigstillstånd innebär. I vissa tider kan arbetet helt behöva riktas om och andra prioritering 
i det dagliga arbetet behöver göras än vad som görs i det normala arbetet i fredstid.

Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson;

 Hur är Region Västerbotten rustad vid krigssituation?
 Hur ser Region Västerbottens planering för utbildning avseende detta?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Totalförsvarsåteruppbyggnaden är en process med långa ledtider som omfattar alla 
samhällsviktiga sektorer och där hälso- och sjukvården har en viktig roll. De av 
regeringen utsedda prioriterade områden för hälso- och sjukvården följer i stort Natos 
grundläggande krav på civil beredskap. Prioriterade områden innefattar 
beredskapsplanering av hela vårdkedjan där masskadeomhändertagande är särskilt 
uttryckt, vilket förutom utbildning och övning även förutsätter tillgång till 
sjukvårdsprodukter och utrustning, robusthet i lokaler och digitala system, översyn av 
regelverken kring personalförsörjning, samt samordning av civila och militära 
sjuktransporter och nationella förstärkningsresurser. Regionen arbetar med samtliga 
områden och en plan för Region Västerbottens förmågeutveckling inom civil beredskap är 
framtagen och beslutad av regiondirektören. Närmast anstående kommer 
masskadeplanering genomföras i workshopform med representation från verksamheter 
inom den så kallade traumavårdkedjan, där arbetssätt och rutiner vid stort inflöde av 
skadade berörs.

Socialstyrelsen har fått regeringsuppdrag som berör samtliga för hälso- och sjukvården 
prioriterade områden. I september 2022 redovisades ”Nationella utbildnings- och 
övningsplaner för katastrofmedicinsk beredskap och civilt försvar samt nationell 
samordning av utbildning och övning”. Utgångsläget för landets regioner är att 
huvudparten av personalen saknar katastrofmedicinsk grundutbildning vilket tidigare 
ingått i grundutbildningen för läkare och sjuksköterskor. I slutbetänkandet för ”Hälso- och 
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sjukvårdens beredskap: struktur för ökad förmåga” föreslogs också att 
Högskoleförordningen (1993:100) skulle kompletteras med nya kunskapsmål för 
katastrofmedicin men så har ännu inte skett.

Planen för Region Västerbotten är att succesivt fylla de kunskapsluckor som finns. Det 
finns en övnings- och utbildningsplan och regionen har tagit fram två digitala utbildningar 
som omfattar hela hotskalan (Introduktion civil beredskap samt kris- och 
katastrofmedicinsk grund.) Utarbetade utbildningar och övningsstöd underlättar för 
verksamhetscheferna att ta sitt ansvar avseende utbildning och övning inom egen 
verksamhet som framgår i den kris och katastrofmedicinska beredskapsplanen. Deras 
utmaning att prioritera utbildning kontra ordinarie, daglig verksamhet ska dock inte 
förringas. Stöd kring dessa prioriteringar är angeläget om regionen ska kunna uppnå 
tilltänkt förmågeutveckling inom civil beredskap.

Vidare arbete förutsätter insatser från universitet och lärosäten, nationell samverkan med 
katastrofmedicinska institutioner och egna utbildningsinsatser inom regionen. Detta för att 
uppnå en nationellt enhetlig organisation, terminologi och metodik, som beskrivs i 
Socialstyrelsens rapport. Det är viktigt eftersom katastrofmedicinska insatser eller ofred 
kräver samverkan med flera andra aktörer. I nuläget är de utbildningar och metodstöd 
som krävs för verkställigheten av dessa planer under framtagande regionalt och 
nationellt. Det samverkas mellan olika regioner och aktörer avseende utbildnings- och 
övningskoncept, instruktörsutbildningar och träningstillfällen. Intentionen är att erbjuda 
utbildning och övning för medarbetare inom olika verksamheter och funktioner. Regionen 
avser också delta både i en nationell masskadeövning under året samt en Natoövning där 
regionerna övas i mottagande av evakuerade patienter från andra länder. Övergripande 
utgör dock tillgång till instruktörer, lärare och nationellt utarbetade koncept samt 
kostnader och tillgång till personal begränsande faktorer."

Sedan, Betty-Ann Nilsson (KD), Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M) och Ina 
Klingstedt Jeuthe (V), yttrat sig, förklaras interpellationsdebatten avslutad. 
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